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Dopravní podnik v  těchto dnech pode-
psal smlouvu o dílo se zhotovitelem, kterým 
je společnost Chládek a Tintěra, Litoměřice. 
„Soutěž jsme vyhlašovali v tuto dobu před ro-
kem. Kvůli covidu se vše zpožďovalo, jsme na-
konec rádi, že se už může začít. Dostali jsme 
celkem osm nabídek, což nás příjemně pře-
kvapilo a bylo tedy z čeho vybírat. Dokonce se 
nikdo neodvolal, takže od 1. dubna se může 
začít, a to v úseku Záluží-Litvínov,“ konstato-
val ředitel Dopravního podniku měst Mos-
tu a Litvínova Daniel Dunovský. Náhradní 
doprava v tomto úseku bude zajištěna auto-
busy. V Záluží bude přestup na tramvaj do 
Mostu a z opačného směru  na autobusy do 
Litvínova. Dopravce pro tuto akci zajistil ná-
kup kloubových autobusů. Kapacita by mě-
la být tedy bez problémů. Situace se bude 
v  průběhu této náročné akce monitorovat. 
„Náhradní doprava by neměla být pro cestují-
cí žádný problém, jsou na výluky zvyklí, pro-
tože kvůli údržbě ke krátkodobým výlukám 
dochází a tyto budou stejné s tím rozdílem, že 
na dva roky. V letošním roce ale jen ze Záluží 
do Litvínova a posléze v opačném směru, te-
dy ze Záluží do Mostu. Zastávky budou vždy 
v blízkosti stávajících tramvajových,“ ujišťuje 
ředitel Dunovský. 

Součástí akce bude také kompletní výmě-
na trolejových sloupů, kolejí a pražců včet-
ně štěrku. „Bude potřeba odebrat větší část 
štěrku, který se přesně podle norem buď vy-
mění, nebo tzv. vypere, a bude se vracet zpět. 
Současně dojde i k opravě několika mostů, po 
kterých trať vede. Vzniknou nové a moderní 
zastávky s  informačním systémem,“ vyjme-
noval ředitel. Největším oříškem bude re-
konstrukce zastávky v  Záluží u chemičky. 
„Ta se musí přizpůsobit normám, tedy včet-
ně bezbariérových přístupů, což bude tady 
složitější například kvůli jejímu sklonu, ale 
i sítím, kterých je v místě spousta. Takže ten-
to úsek bude patřit bezesporu k nejkompliko-
vanějším. Na vše bude dohlížet náš speciali-
zovaný tým,“ doplnil ředitel. Do konce roku 
by se měla tato část dokončit a následně za-
čne druhá etapa. 

Nová trať bude pro cestující mnohem 
komfortnější. „Nejen, že bude trať nová, ale 
po ní budou jezdit naše nové klimatizova-
né a plně vybavené tramvaje, které se nám 
podařilo ve větším objemu v  posledních le-
tech pořídit. Pevně doufám, že nová trať bu-
de rychlejší a bezpečnější. Věřím, že i díky to-
mu se lidé vrátí do MHD,“ uzavřel ředitel.   

Vlasta ŠOLTYSOVÁ

Akce „TRAŤ“ vypukne na apríla! 
MOSTECKO – Už za pár dnů, přesně 1. dubna,  odstartuje v historii dopravního podniku 
jedinečná a velkolepá akce. Začíná totiž zásadní rekonstrukce a modernizace tramvajové 
trati mezi Mostem a Litvínovem. Cestující se musejí připravit na přestupy z tramvaje do 
autobusů a naopak.  

Vše musí být hotovo nejpozději do roku 2023. Náklady na tuto akci vyšplhají na půl miliardy korun. DOPRAVNÍ PODNIK měst 
Mostu a Litvínova na tuto rekonstrukci požádal o dotaci z Operačního programu Doprava.      

Sčítání lidu startuje
Půlnoc 26. - 27. 3.!
Více na straně 2

Hněvín zhasne!
MOST – Také letos se můžeme připojit k celosvětové akci Hodina 
Země. Stačí k tomu jediné. V sobotu 27. března v 20.30 na jednu ho-
dinu zhasnout a dát tak najevo, že nám záleží na ochraně klimatu. 

K akci zaměřené na ochranu klimatu, k Hodině Země 2021, se 
připojí i město Most. Do tmy se zahalí v sobotu 27. března 2021 
od 20.30 do 21.30 hodin dominanta města, hrad Hněvín. Symbolic-
kým zhasnutím chce dát město najevo, že mu není lhostejná ochra-
na klimatu.

Hodina Země je každoroční mezinárodní akce zavedená Světo-
vým fondem na ochranu přírody (WWF). První ročník se konal 
v roce 2007 v Sydney v Austrálii, kdy cílem organizátorů bylo atrak-
tivním způsobem upozornit na změnu klimatu. Na hodinu tehdy 
zhasla světla na slavné budově australské opery, do kampaně se za-
pojily více než 2 miliony lidí. Během let se tato úspěšná akce rozší-
řila do celého světa a koná se vždy poslední sobotu v měsíci březnu. 
Od roku 2010 se koná i v České republice.

Do Hodiny Země 2020 se v sobotu  28. 3. 2020, i čase pandemie, 
zapojilo 124 obcí, včetně 8 statutárních měst, dále 62 firem a orga-
nizací a 5 památek. Zapojilo se rekordních skoro 3500 jednotlivců, 
z nichž si 722 stanovilo svůj klimatický závazek a 637 si ho přímo 
vyčíslilo. Celková roční úspora ze všech závazků je skoro 2 000 tun 
CO2. V Praze postupně, po 1 minutě zhaslo 10 pražských domi-
nant, od nejstarší, Strahovského kláštera ze 12. století, po památník 
obětem komunismu z 21. století. Na celém světe akce proběhla ve  
190 zemích.                                                                                        (nov)

Sázejte  
dál osení

Soutěž prodloužena
MOST - Velikonoční soutěž 

pro děti, kterou vyhlásilo Stře-
disko volného času Most, je pro-
dloužena do 6. dubna. Pokud se 
vám nedaří sehnat semínka na 
osení, neváhejte a přijďte do re-
cepce SVČ, jsou zde pro vás při-
pravené pytlíčky se semínky. 

Hledejte  
kešky!

MOST - Věděli jste, že v ka-
tastru města je téměř sto pade-
sát kešek? Velkou většinu z nich 
může odlovit v podstatě každý, 
stejně jako členové Klubu geo-
cachingu. Ten se teď samozřej-
mě neschází, individuální lov 
pokladů – keší v katastru obce 
je stále možný.  Stačí se zaregis-
trovat na www.geocaching.com 
a vyrazit.                           

MOST - V pátek 2. dubna  uvede Česká televi-
ze na ČT2 od 16.40 hodin  film Chrám z pope-
la zdvižený. Pokud jste snímek o historii a pře-
sunu mosteckého kostela Nanebevzetí Panny 
Marie ještě neviděli, rozhodně si jej nenechte 
na Velký pátek ujít.
Film o unikátním přesunu kostela Nanebevze-
tí Panny Marie se natáčel na přelomu let 2017 
a 2018, tedy 500 let od položení základního ka-
mene a zahájení stavby nového chrámu v ro-
ce 1517. Film vznikl v mosteckém studiu Ponte 
Records. Přibližuje okolnosti a události spoje-
né s kostelem v dobách středověku i novově-
ku, včetně přesunu kostela z královského měs-
ta Mostu na nové místo. Komentáře četli herci 
místního divadla Marcel Rošetzký a Otto Liška. 
Na filmu se podíleli i další Mostečané. Po roz-
volnění vládních opatření si můžete DVD s fil-
mem za 190 Kč zakoupit v Turistickém infor-
mačním centru Most.
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Odevzdejte  
mobil v knihovně

MOST - Až do 22. 4. se můžete zapojit do projektu REMOBIL.  
V knihovně u výdejového okénka můžete odevzdat svůj starý a ne-
potřebný mobilní telefon. 

Sběr probíhá v rámci Dne Země (22. dubna) v kampani Čas pro 
přírodu. Cílem je sesbírat 5 tisíc mobilů. Společnost Remobil pak za 
každý přistroj věnuje 10 Kč, takže společně můžeme přispět 50 tis. 
Kč Jedličkovu ústavu a školám. A kolik se uspoří sběrem 5 tisíc mo-
bilů? Konkrétně 7,9 tun nevypuštěného CO₂ do ovzduší, 149 tisíc li-
trů pitné vody, 800 hodin práce pro hendikepované nebo jinak špat-
ně uplatnitelné osoby na trhu práce, 48 tisíc kilometrů najetých prů-
měrným automobilem a zmíněných 50 tisíc Kč pro Jedličkův ústav 
a školy. Před odevzdáním nepotřebného mobilu se navíc lze zaregis-
trovat do soutěže o telefon v hodnotě 10 000 Kč (www. remobil.cz/
soutez). Více informací o celém projektu naleznete na www.remo-
bil.cz/casproprirodu.                                                                         (nov)

Sčítání lidu 2021
Seznam kontaktních míst Most a Litvínov

MOST/LITVÍNOV - O půlno-
ci z 26. na 27. března začíná 
sčítání lidu v České republi-
ce. Týká se  každého občana 
a je povinné! 

Bezpečně a jednoduše 
se budete moci sečíst onli-
ne. Elektronický sčítací for-
mulář bude zpřístupněn na 
www.scitani.cz nebo v mobilní aplikaci. Pokud se nesečtete online, 
musíte od 17. 4 do 11. 5. vyplnit listinný sčítací formulář. Získáte ho 
spolu s odpovědní obálkou od sčítacího komisaře nebo na kontakt-
ních místech sčítání. Vyplněný formulář v obálce odevzdáte na poš-
tě nebo vhodíte do poštovní schránky.  

Kontaktními místy pro Sčítání 2021 jsou pracoviště České poš-
ty  nebo Českého statistického úřadu určená pro veřejnost. Zde si li-
dé mohou  vyzvednout prázdné formuláře nebo odevzdat vyplněné  
listinné sčítací formuláře pro Sčítání 2021. 
Kontaktní místa České pošty: 

 � Pošta Most 1 – Moskevská 5, tel: 954 243 401
 � Pošta Most 3 – SNP 2744/14, tel: 954 243 403
 � Pošta Most 6 – Rudolická – supermarket Tesco 1706/4, tel: 954 
243 406

 � Pošta Most 10 – Velebudická 3270 - supermarket Albert, tel: 954 
243 410

 � Pošta Most 11 – Lipová 805 – NC Kahan, tel: 954 243 411
 � Pošta Litvínov 1 – náměstí Míru 13 Litvínov, tel: 954 243 601
 � Pošta Litvínov 8 – Hamerská 258 Hamr, tel: 954 243 542

Kontaktní místo Českého statistického úřadu: 
 �ČSÚ Ústí nad Labem – Špálova 2684/1, Severní Terasa, tel: 472 
706 176

Černí andělé opět trénují
MOST - Po covidové karanté-
ně se vrátili k tréninku Čer-
ní andělé. Mostecké házen-
kářky mají před sebou po-
sledních šest zápasů základ-
ní části nejvyšší soutěže před 
play off.

Prvním zápasem Černých 
andělů bude v neděli 4. dub-
na duel s Iuventa Michalov-
ce, aktuálně druhým celkem 
tabulky za Mostem.  Ve středu 7. dubna je čeká zápas  s DHC So-
kol Poruba, 10. dubna s  ŠŠK Prešov a 25. dubna s HK Slovan Dus-
lo Šaľa. Všechny čtyři zmiňované zápasy se hrají v mostecké spor-
tovní hale.

Základní část by Černí andělé měli zakončit venku, a to 28. dub-
na s DHK Zora Olomouc a 1. května odvetou s Iuventa Michalov-
ce. Týden na to už začne vyřazovací část internacionální MOL ligy. 

(nov)

MOST – Mostecká bytová se 
pustila do rekonstrukce po-
sledního ze tří zdevastovaných 
domů v  lokalitě 2B. V bloku 34 
v  ulici J. Seiferta se nájemníci 
dočkají nových bytů.   

Do veřejné zakázky na rekon-
strukci bloku se přihlásilo osm 
firem. „Vysoutěžili jsme nejlev-
nější. Vítězem je společnost Me-
tall Quatro. Rekonstrukci prove-
de za 40,5 milionu. Projekt po-
čítal s 45 miliony bez DPH,“ in-
formoval ředitel Mostecké by-
tové Jaroslav Kudrlička. Upřes-
nil, že na rekonstrukci domu 
si Mostecká bytová vzala úvěr  
35 mil. Kč. Splácet jej bude 10 
let. Zbývající prostředky uhradí 
Mostecká bytová ze svého roz-
počtu. „Kromě peněz vybraných 
v  rámci pronajatého bytového 
fondu jsme obdrželi i pětimili-
onovou dotaci z  IROP, tak jako 
tomu bylo i u bl. 35,“ uvedl ře-
ditel. V současné době probíha-
jí bourací a vyklizovací práce. 
Bylo také nutné pokácet někte-
ré stromy. „V  dubnu by se mě-
lo začít s opravou střechy, jedná 
se o 65 let starý objekt. Vše za-
tím běží podle plánu. V průběhu 
stavby budou probíhat kontrolní 
dny,“ upřesnil ředitel. 

Rekonstrukcí domu vznik-
ne 24 plně vybavených bytů  

2+kk o velikosti 50 m2, stejně 
jako v bloku 35. „I zdejší by-
ty budou vybavené kuchyňský-
mi spotřebiči a budou mít bal-
kony. Ke standardu bude také 
patřit parkoviště, které tu vy-
budujeme. Cena nájemného by 
se měla pohybovat kolem sed-
mi tisíc korun měsíčně, včetně 
započítaného parkování,“ pro-
zradil ředitel Mostecké byto-
vé. 

Dům by měl být hotov do 
dvanácti měsíců. Noví nájemní-
ci by se mohli začít stěhovat te-
dy přibližně na jaře příštího ro-
ku. Zájemce prý už Mostecká 
bytová registruje. „Je to obdob-
né jako v případě bloku 35. Tam 
byl také zájem obyvatel v předsti-
hu. Přijímáme již přihlášky. Vy-
bírat se bude ale až koncem roku. 
Pokud bude převis, opět to bude-
me řešit losem, přičemž vybírá-

me také náhradníky,“doplnil Ja-
roslav Kudrlička. Nájemníci bu-
dou muset také projít adminis-
trativním kolečkem a doložit 
bezdlužnost, dále také svůj stá-
lý příjem apod. 

O postupu prací na rekon-
strukci bloku 34, ale i další po-
drobnosti najdou zájemci na 
webových stránkách společnos-
ti Mostecká bytová. 

(sol)    

Na rekonstrukci domu 34 se pracuje
Zájemci o bydlení se mohou hlásit

Noví nájemníci by se mohli začít stěhovat přibližně na jaře příštího roku. Zájemci o bydlení se již mohou hlásit.

MOST – V  Mostě přibudou další 
polopodzemní kontejnery. Zá-
roveň vzniknou nové plochy pro 
velkokapacitní kontejnery.   

Nová stanoviště kontejnerů 
by se měla vybudovat v ulicích J. 
Ševčíka u bloku 722, K. J. Erbe-
na, B. Martinů, Slatinická a Spor-
tovní. Zároveň město vyhlašu-
je veřejnou zakázku na dodávku 
podzemních a polopodzemních 
kontejnerů na sběr tříděného 
a komunálního odpadu na do-
bu tří let. Na tuto dobu se poří-
dí 60 polopodzemních kontejne-
rů o objemu 3 m3, 35 polopod-
zemních kontejnerů o objemu 5 
m3 a  5 podzemních kontejnerů 
o objemech 3,4 a 5 m3.

Polopodzemní kontejnery by 
se měly objevit také v ulici Čes-
ká. Vloni nechalo město zpraco-
vat projekt na řešení nových sta-
novišť. Nové podzemní kontej-
nery na komunální odpad se no-
vě objevily u magistrátu. „Jedná 
se o nové typy celopodzemních 
kontejnerů, nikoliv polopodzem-
ních jako na sídlištích,“ upřesnil 

ředitel Technických služeb města 
Mostu Václav Zahradníček. 

Polopodzemní kontejnery ma-
jí v Mostě oblibu. Proto se město 
snaží každoročně rozšiřovat mís-
ta tam, kde je to možné.  „Polo-
podzemní kontejnery vypadají 
lépe oproti běžným kontejnerům 
a jde o efektivnější způsob naklá-
dání s odpady,“ podotýká ředitel 
technických služeb a upozorňu-

je na nešvar, který se často u po-
lopodzemních kontejnerů obje-
vuje. Jedná se o hromadění ne-
pořádku. Mnozí si neuvědomují, 
že některý odpad se do zúženého 
vhozového otvoru jednoduše ne-
vejde, tak jako u běžných kontej-
nerů. Posléze proto nechají od-
pad všude okolo, v horším přípa-
dě odpad silou „rvou“ do kontej-
neru. Tím dochází k  poškození 

vhozového otvoru. „U řady kon-
tejnerů došlo k  poničení vhozo-
vých vík právě díky tomu, že li-
dé odpad nelisovali, tedy nesešlá-
pli, nerozložili apod.,“ uvedl ředi-
tel Zahradníček.      

V  Mostě je v  současné do-
bě 334 klasických kontejnerů, 
64  polopodzemních na papír, 
395  klasických, 63 na plast, 165 
„zvonů“  a 60 na sklo.                (sol)

Polopodzemní kontejnery putují do dalších lokalit  

Předpokladem pro výkon 
funkce je české státní občan-
ství, popřípadě  fyzická osoba, 
která je cizím státním občanem 
a má v České republice  trva-
lý pobyt. Dále věk 18 let, způso-
bilost k právním úkonům, bez-
úhonnost a schopnost komuni-
kace. Městská policie budoucím 
strážníkům nabízí náborový pří-
spěvek 20 000 korun, pět týdnů 
dovolené, tři dny zdravotního 
volna, stravenky v hodnotě 90 
korun, příspěvek na volnočaso-
vé aktivity 350 korun, příspěvek 
na penzijní připojištění  600 ko-
run a  možnost využití posilov-
ny.

Mezi dalšími požadavky pro 
přijetí  je středoškolské vzdělá-
ní s maturitou, řidičský průkaz 
pro skupinu „B“, výborné komu-

nikační dovednosti, spolehli-
vost, slušné vystupování, schop-
nost týmové práce, důslednost 
a psychická odolnost, uživatel-
ská znalost práce na PC, zdra-
votní způsobilost, fyzická zdat-
nost, občanská bezúhonnost 
a spolehlivost. Výhodou je pra-
xe při výkonu práce strážníka/
strážnice obecní policie nebo na 
obdobné pozici.

Přihláška musí být doručena 
nejpozději do 6. dubna 2021 do 
12 hodin osobně v recepci Měst-
ské policie Most nebo písemně 
na adresu: Městská policie Most, 
personální oddělení, Vladimí-
ra Majakovského 2150/8, 434 01 
Most (na obálku uvést „Výbě-
rové řízení“ s uvedením jména, 
příjmení a adresy uchazeče). Pro 
bližší informace se mohou ucha-

zeči obracet na Milana Frice, e-
-mail: milan.fric@mesto-most.
cz, tel.: 476448714 nebo na Bc. 

Nikolu Kulichovou, e-mail: ni-
kola.kulichova@mesto-most.cz, 
tel.: 476448704.                     (nov)

Městská policie hledá strážníky i strážnice
MOST – Městská policie Most hledá nové kolegy a kolegyně strážní-
ky a strážnice. Nabízí náborový příspěvek a další benefity.

Pokud máte zájem pracovat u mostecké městské policie, neváhejte. Při-
hlášky se přijímají nejpozději do 6. dubna.

Zcela nový typ podzemních kontejnerů na komunální odpad se nově objevil u magistrátu.

Rozmáňo připravuje další pohádku
O polární záři a dalších zázracích 

MOST – Divadlo rozmanitostí připra-
vuje další pohádku. Hlavními hrdiny 
budou tentokrát dva rošťáci tučňáci.

Tučňáci jsou kulatí, kolébaví a ne-
motorní. Mají rádi ryby, sníh a led, na 
kterém se mohou klouzat. Nemají rá-
di teplo a sucho. A ze všeho nejméně 
mají rádi změny. Přesto či právě pro-
to se čas od času nějaký ten tučňák vydá na dobrodružnou výpravu. 
Taková výprava, to není pro tučňáka jen tak, a co teprve, když se na 
ni vydají rovnou dva tučňáci! Po cestě zažijí nespočet patálií. Musejí 
zdolat sáňkařskou dráhu pro otrlé, dirigovat sbor Eskymáků, zkro-
tit tuleně, zvítězit v největší koulované všech dob, vyprostit se z bři-
cha velryby a najít cestu domů. Neuklouznou? Inscenace je určena 
pro děti od 3 let, premiéra je prozatím naplánována na 29. květen.

Scénář a režie Adam Steinbauer, dramaturgie Hana Marvanová, 
scéna, loutky a kostýmy Magdalena Teleky a Julie Ema Růžičková, 
hudba David Beránek.                                                                      (nov)



Za zpřísněných opatření se 
lidé shlukují u bloku 525. Bu-
dou strážníci MP, kteří mají pří-
mo v bloku 525 svoji služebnu, 
tyto naše spoluobčany alespoň 
upozorňovat na jejich nevhod-
né chování? Opravdu mě cho-
vání těchto nezodpovědných 
jedinců vadí a doufám že stráž-
níci nebo policie začne i v Mos-
tě opatření alespoň namátkově 
kontrolovat.

Do uvedené lokality stejně ja-
ko do ostatních sociálně vylou-
čených lokalit v současné době 
zaměřujeme pozornost asistentů prevence kriminality i hlídek měst-
ské policie v souvislosti s nově platnými opatřeními proti šíření koro-
naviru. Podle našich zkušeností trvá přibližně 3 dny, než si lidé na no-
vá opatření zvyknou nebo se o nich vůbec dozvědí. To potvrzuje i fakt, 
že sami občané na ulici oslovují zejména asistenty prevence kriminali-
ty a dotazují se na aktuálně platná nařízení vlády. Městská policie do-
hlíží a bude dohlížet ve zvýšené míře zejména na povinnost zakrytí 
dýchacích cest rouškou nebo respirátorem a omezení volného pohy-
bu osob, které zahrnuje jak samotný pobyt na veřejném prostranství, 
tak noční vycházení.

V ulici Javorová evidujeme od začátku roku 2021 více než 150 udá-
lostí - kontroly, ale také přestupky týkající se porušení nařízení zakrytí 
dýchacích cest, zákazu nočního vycházení a shlukování, kdy strážníci 
již pouze nedomlouvali, ale uložili pokuty. V případě, že budete svěd-
kem protiprávního jednání nebo porušování nařízení vlády, bez obav 
se obraťte na linku 156. 

Odpovídá primátor města Mostu 
Jan Paparega
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P tejte se politiků

Jan Paparega

O tázka pro...

MOST – Chanovští dostanou 
nové bydlení.  Místo zdemolo-
vaných paneláků jednopatrové 
domky. Záměr město představi-
lo při prezentaci zastupitelům, 
ale i zástupcům tamních oby-
vatel. 

Projekt na výstavbu modulo-
vého bydlení v  Chanově je ho-
tový. Stavět se začne ještě letos. 
Náklady, včetně základové des-
ky, inženýrských sítí a vybave-
ní by se měly pohybovat kolem 
25 mil. Kč. Město je uhradí ze 
svého rozpočtu. 

Mělo by se jednat o patro-
vý obdélníkový objekt na kon-
ci sídliště, kde je volné prostran-
ství a je pro tento záměr ideál-
ní. „Nyní soutěžíme dodavate-
le veřejné zakázky, a pokud vše 
půjde dobře, tak předpokládám, 
že v první polovině dubna by-
chom mohli znát vítěze a v ná-
vaznosti na to budeme uzavírat 
smlouvu,“ informoval primá-
tor Jan Paparega. Nejdelší dobu 

potrvá příprava základové des-
ky a inženýrských sítí. Instala-
ce samotných modulů je záleži-
tostí několika dnů, možná týd-
nů. „Většina domů v  sídlišti je 

v  žalostném sta-
vu, nejsou vhod-
né pro bydlení. 
Jsou spíše nebez-
pečné,“ říká k sou-
časnému bydle-
ní v Chanově pri-
mátor. Upozornil, 
že pokud by zde 
došlo k nějaké-
mu neštěstí, měs-
to by neslo odpo-
vědnost. „Chceme 
zlepšit kvalitu byd-

lení i v této problémové lokalitě, 
která bohužel není mezi mostec-
kými obyvateli příliš oblíbená,“ 
dodal první muž města.

V  rámci nového bydlení 
vznikne v  sídlišti osmnáct by-
tových jednotek  3+kk a 2+kk. 
„Spoléháme, že až Chanovští 
uvidí, jaký standard skutečně 
moduly nabízejí, budou mít vel-
ký zájem, aby se přestěhovali ze 
svých stávajících bytů. Zejména 
pak z těch, které jsou v objektech, 
které jsou skutečně v žalostném 
stavu,“ je přesvědčen Jan Papa-
rega.   

Nové domky by měly odolá-
vat vandalům a času. „Byli jsme 
se podívat na moduly ve Zlíně. 

Byť jsou zde poplatné době – stá-
le vypadají v relativně dobré kon-
dici. Obyvatelé, když jsme s nimi 
hovořili, si nestěžovali na pod-
mínky bydlení,“ uvedl primá-
tor s tím, že nové bydlení by měl 
ohlídat i kamerový systém. „Po-
chopitelně i nájemní smlouvy bu-
dou pamatovat na to, že jednou 
z povinností bude řádně si hra-
dit nájem, energie a služby s tím 
spojené. Kontroly bytů a jejich 
stavu budou provádět naši soci-
ální pracovníci, kteří pravidel-
ně docházejí do Chanova, potaž-
mo z odboru městského majet-
ku. Devastace se neobáváme,“ je 
přesvědčen primátor. 

(sol)

Nové bydlení v Chanově potvrzeno
V sídlišti se letos začne stavět

Z vybydlených a nebezpečných paneláků se obyvatelé Chanova přesunou do nového.

Záměr nové prodloužené 
tramvajové trati „oprášilo“ měs-
to z dávné minulosti. Ačkoliv by 
mohl svou technickou a finanč-
ní náročností připomínat sci-
-fi, opak je pravdou. „Technic-
ko – ekonomická studie  prově-
řuje trasu  od stávající tramvajo-
vé trati v ul. Budovatelů ulicemi 
Zdeňka Štěpánka, Lipová, Viš-
ňová, Jana Palacha a Pod Laj-
sníkem s napojením na stávají-
cí tramvajovou trať u nádraží,“ 
uvedl Vojtěch Brzoň, vedou-
cí správního odboru mostecké-

ho magistrátu. Studie by měla 
dát odpověď i na otázku průjez-
dů křižovatkami, střetů s objek-
ty, inženýrskými sítěmi apod. 
Ale také předpokládané nákla-
dy a zda má záměr nárok žá-
dat o dotace. Ty by bylo mož-
né získat až ve výši 85 procent 
uznatelných nákladů v rámci 
Operačního programu Dopra-
va 3 - ITI, tzv. integrovaných 
územních investic, a to v  pro-
gramovacím období let 2021 – 
2027. „V uplynulých letech by-
ly v  okolních městech dokonče-

ny nebo alespoň zahájeny stav-
by několika tramvajových tratí. 
Průměrná cena těchto staveb se 
pohybovala okolo 350 milionů 
korun na jeden kilometr,“ uvedl 
Vojtěch Brzoň. 

Podle dopravní studie by 
nová tramvajová trať počíta-
la s  devíti novými zastávkami. 
Ty by měly vzniknout zejména 
v lokalitách s největším počtem 
obyvatel, aby obsloužily co nej-
více cestujících v přijatelné do-
cházkové vzdálenosti. Zastáv-
ky jsou navrženy v ulici Zdeňka 
Štěpánka u křižovatek s ulice-
mi Hutnická, 1. máje a Topolo-
vá. Dále v ulici Lipová zhruba 
v místě dnešní zastávky MHD 

„Kahan“, v ulici Višňová poblíž 
PennyMarketu, následovala by 
smyčka a zastávka před okruž-
ní křižovatkou ulic Višňová, Ja-
na Palacha a Jana Zajíce. Další 
zastávky studie navrhla v ulici 
Pod Lajsníkem u čerpací stani-
ce Shell a zhruba v místech stá-
vajících zastávek MHD „Krym“ 
a „Pod Lajsníkem“. „Nová trať 
by se napojovala na trať stáva-
jící, v místech křížení třídy Bu-
dovatelů s ulicí Zdeňka Štěpán-
ka, a v křížení ulic Rudolická 
a Pod Lajsníkem by se napojila 
na tramvajovou smyčku v ulici 
Rudolická,“ prozradil ještě Voj-
těch Brzoň. 

(sol)

Tramvaj ke Kahanu není sci-fi
MOST – Tramvají by se mohlo možná už brzy cestovat z třídy Budo-
vatelů ke Kahanu a odtud k nádraží. Na novou trasu tramvajové trati 
se již zpracovává studie. Ta počítá  s devíti novými zastávkami. 

„Knihovnám v době, kdy jsou 
zavřené, chyběla jedna důleži-
tá věc a tou je vydávání knih, cé-
déček, her a podobně. Knihov-
ny to zatím nedokázaly, proto-
že neměly tak zvané výdejní bo-
xy. Proto jsme si jeden svépomocí 
vyrobili,“ uvedl ředitel mostec-
ké knihovny Petr Petrik. „Vy-
užili jsme moduly, které se da-
jí pořídit, upravili jsme je pomo-
cí naší 3D tiskárny a umístili je 
vedle hlavního vchodu,“ dodal 
Petr Petrik. Knihobox je zaříze-
ní s 24 boxy, ze kterých si čtená-
ři mohou vyzvednout své pře-
dem objednané výpůjčky. K dis-
pozici je 24 hodin denně 7 dní 
v týdnu. „Jsem moc ráda, že jsme 
opět rozšířili služby knihovny, 
že je možné knihy v době vlád-
ních opatření nejenom bezpeč-
ně vracet, ale i půjčovat. Určitě to 
uvítají i čtenáři, kteří se nemají 
možnost v rámci běžné pracov-
ní doby do knihovny dostat,“ po-

chválila nápad náměstkyně pri-
mátora Markéta Stará.

Jak výpůjční box funguje?
Čtenář si objedná dokumenty 

prostřednictvím online katalogu 
knihovny https://most.tritius.cz/, 
případně telefonicky na tel. čísle 
476 768 810. Pracovníci knihov-
ny připraví objednané dokumen-
ty a načtou je do čtenářova konta. 
Čtenáři poté odešlou  SMS zprá-
vu. V ní obdrží informaci o lhůtě 
pro vyzvednutí, čísle boxu a infor-
maci k zadání PIN. Pro vyzved-
nutí dokumentů je třeba vzít si 
s sebou čtenářskou průkazku.  
Služba bude k dispozici za stávají-
cích podmínek v testovacím reži-
mu přibližně jeden měsíc. V době 
epidemie umožní naprosto bez-
pečný kontakt. V knihovně je také 
během běžné otevírací doby stá-
le otevřena recepce formou výdej-
ního okénka.                          (nov)

Novinka v knihovně: pro knihy do skříňky
MOST – Mostecká knihovna spustila novou službu pro své čtenáře. 
Jedná se o nový  bezkontaktní systém pro půjčování knih. 

do 12. 4. 2021 – 12.00 hodin.

Přihlášky musí být 
doručeny nejpozději

ŘEDITEL/KA 
MĚSTSKÉ SPRÁVY 

SOCIÁLNÍCH SLUŽEB 
V MOSTĚ 

příspěvková organizace 

Statutární město Most oznamuje vyhlášení výběrového řízení
na obsazení vedoucí pracovní pozice 

POŽADAVKY:
vysokoškolské vzdělání v magisterském studijním programu,
minimálně 3 roky praxe ve veřejných službách a správě, výhodou 
praxe se zaměřením na sociální oblast a odborná způsobilost 
v sociální oblasti,
minimálně 3 roky praxe v řídicí funkci s prokazatelnými 
zkušenostmi s organizací a vedením kolektivu,
výhodou znalost �nancování sociálních služeb,
znalost zákona č. 108/2006 Sb., o sociálních službách, ve znění 
pozdějších předpisů a zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů,
občanská a morální bezúhonnost,
splnění dalších předpokladů stanovených zákonem 
č. 451/1991 Sb., (lustrační zákon),
schopnost samostatného úsudku a rozhodování, příjemné 
vystupování, komunikativnost, �exibilita.

BLIŽŠÍ INFORMACE:

 

pro uchazeče/uchazečky včetně dokladů, které je nutno
k výběrovému řízení doložit, jsou zvřejněny na 

www.mesto-most.cz

 

Do knihovny můžete knihy bezkontaktně nejenom vracet, ale díky no-
vince si je i vyzvedávat, a to kdykoliv.

Daniela Dunovského,
ředitele Dopravního podniku  
měst Mostu a Litvínova 

Co si myslíte o záměru nové tram-
vajové trati ke Kahanu?

„Jsem zastáncem tramvajových tratí. 
S touto myšlenkou souhlasím a líbí se mi. 
Jedná se totiž o čistě ekologickou dopravu. 
Dnes máme nové tramvajové vozy, jsou níz-
kopodlažní, klimatizované a jsou perfektní. Autobusy by díky nové 
trati nepřekážely v provozu. Když je špička, tak jezdí po této páteřní 
trati každé tři čtyři minuty a celá oblast se tak zahltí. Pokud by se po-
dařilo sehnat na tuto trať peníze, tak by to bylo skvělé.“               (sol)
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Z Rady města Mostu

Pane náměstku, připomeň-
te, co se vlastně před rokem 
odehrálo? 

Pokud se budeme bavit legis-
lativním jazykem, koncem úno-
ra minulého roku Zastupitelstvo 
města Mostu rozhodlo o vzni-
ku nového fotbalového klubu. 
Zakladatelem se stalo statutár-
ní město Most a zapsaným spol-
kem FK Baník Souš. 

Na základě čeho se tento 
„legislativní proces“ odehrál?

Nešlo jen o legislativní pro-
ces, ale především o to dát mos-
tecký fotbal reálně do pořádku. 
Klub jsme založili s ohledem na 
neuspokojivou atmosféru, kte-
rá v posledních letech v míst-
ním fotbale panovala. To zapří-
činily zejména časté organizač-
ní změny, strukturální změny ve 
financování sportu a nevyváže-
ná personální politika jednotli-
vých dotčených subjektů. 

Kdy se narodila myšlenka 
poměry v mostecké kopané 
změnit?

Bylo to v roce 2019.  Městu se 
tehdy podařilo s FK Baník Souš 
z.s. najít společnou řeč. Zača-
li jsme připravovat projekt sjed-
nocení fotbalových klubů na 
území města Mostu. Nový klub 
má hlavní strategii založenou 
zejména na podpoře mládežnic-
kého sportu. Tak, aby se zasta-
vil trend snižování stavů v této 
oblasti. Významné místo v této 
struktuře bude mít také výkon-

nostní fotbal. Stabilitu a pevný 
základ projektu má zaručovat 
majoritní vlastník klubu – měs-
to Most. To by mělo poskytovat 
základní financování a velkou 
část sportovního zázemí.  

Zůstaňme ještě v roce 2019. 
Co bylo při zakládání nového 
klubu nejtěžší?

Tehdy snad všechno. Složi-
té to bylo extrémně! S mírnou 
nadsázkou bych to přirovnal 
k tomu, jako kdyby se spojova-
la mužstva Sparty a Slavie v  je-
den společný klub. 

Srovnáváte mostecký fotbal 
s takovými giganty?

Ať jde o místní klub nebo vel-
ký mančaft, vztahy jsou v nich 
stejně složité. Náš případ nevyjí-
maje. V  mužstvu Souše i v Mos-
teckém fotbalovém klubu by-
ly absolutně rozdílné názory na 
fungování. Ať už po provozní, 
ekonomické či sportovní strán-
ce. Proto jsem si tento projekt 
vzal na starost s  cílem uklidnit 
rozbouřené fotbalové vody na 
Mostecku. 

A zdá se, že se dílo povedlo…
Velmi v to doufám. S  odstu-

pem času si myslím, že zatím je 

ta mise úspěšná. Proběhlo ně-
kolik personálních změn, ti kte-
ří na společné lodi plout nechtě-
li, klub opustili a ti co zůsta-
li, chtějí mostecký fotbal zno-
vu vrátit na výsluní. Podařilo 
se nám do klubu postupně při-
vést nová jména na straně hráč-
ské i trenérské.  Pokud se ale ješ-
tě vrátím k vaší původní otázce, 
obecně můžu říci, že tím nejtěž-
ším rozhodně bylo přesvědčit 
všechny zúčastněné v klubu, že 
ten projekt má smysl a je ku pro-
spěchu fotbalu v našem městě.

Jaké tehdy byly na sjedno-
cení fotbalu a jeho převzetí 
pod město ohlasy?

Hodně rozdílné. Za ro-
ky v  politice jsem si ale zvy-
kl, že člověk si musí stát vždy 
za svým. Jestli je přesvědčený, 
že je to správně, je potřeba bo-
jovat, což se mi už několikrát 
osvědčilo. Fanoušci, hráči i tre-
néři a další činovníci obou klu-
bů nebyli zpočátku  o spojová-
ní zdaleka přesvědčení. Hodno-
tili to spíš negativně. Postupně 
jsme je ale přesvědčili, že kroky, 
které klub dělá, myslí zcela váž-
ně, s  nadšením a zaujetím pro 
úspěch fotbalu v Mostě. Za vel-
mi krátký čas jsme dostali větši-
nu na naši stranu a doufám, že 
tomu tak bude i do budoucna. 

Po převzetí funkce jednate-
le klubu jste tenkrát řekl: „Má-
me před sebou výzvu, která se 
zdá být velmi složitá.  Nastar-

tovat něco, co má tak dlouhou 
historii, bude možná  složitěj-
ší, než se na první pohled zdá.“ 
Bylo to skutečně tak složité?

Bylo a ještě bude. Nový klub 
se chce prezentovat především 
s odkazem na historii fotba-
lu v Mostě. Chce obnovit bo-
hatou historii FK Baník Most 
a znovuoživit odkaz klubu, kte-
rý byl založen v roce 1909 a  ta-
ké významnou historii FK Ba-
ník Souš. Ta se datuje k roku 
1919. To je sice těžký cíl, mys-
lím, že nikterak nereálný. 

Co považujete u nového 
klubu po sportovní stránce za 
největší úspěch?

Určitě dobrý vstup A-muž-
stva do soutěže. Teď, v přeruše-
ní kvůli covidu, ale vedeme ta-
bulku divize o pět bodů. Krát-
kodobým cílem je dostat klub 
do třetí ligy (ČFL), což se uka-
zuje jako splnitelné. Za úspěch 
považuji i to, že i trenéři mlá-
deže vstoupili do nového pro-
jektu a začali se společně zabý-
vat otázkou výrazného poklesu 
mosteckého fotbalu.

Obě organizace majetko-
vě i  personálně ovládá město 
Most. Je vůbec v této turbu-

lentní době čas na řešení zále-
žitostí kolem fotbalu? 

Času skutečně není tolik, ale 
role v  klubu jsme si rozložili. 
Sportovní ředitel Jan Skýpala se 
snaží, aby klub byl i v  této do-
bě aktivní a každý týden hráče 
a trenéry zapojuje do různých 
sportovních aktivit. Vladimír 
Wagner, druhý jednatel v klubu, 
se mnou řeší organizačně tech-
nické a ekomické věci. V  této 
nelehké době se především sna-
žíme zlepšit zázemí klubu a vše 
připravit pro, doufejme, brzký 
restart sezony. Největší radost 
mám z  rekonstrukce stadionu 

Josefa Masopusta. Noví maji-
telé vycházejí klubu maximál-
ně vstříc a po dlouhých letech 
do rekonstrukce tohoto stadio-
nu pumpují finanční prostřed-
ky. Pro hráče a administrativu 
klubu vzniklo perfektní zázemí. 

Co všechno má klub v plá-
nu? 

Plánujeme obnovit nebo 
změnit vše, co fotbal potřebuje. 
Ale bylo nutné nějak začít. No-
vý klub sestavil především fi-
nanční rozpočet, který se v prv-
ních měsících provozu uká-
zal jako reálný. Klíčová je otáz-
ka trenérů, protože odborníci 
z  Mostu trénují jinde. Chceme 
vytvořit takové prostředí, aby 
zde chtěli pracovat ambiciózní 
trenéři. Klub se shodl i na kon-
cepci, kudy chce jít a jaká je je-
ho vize. Vize je to ambiciózní, 
ale ne megalomanská. Nejdů-
ležitější je udržitelnost a stavba 
klubu na mládežnických zákla-
dech. Covidové přerušení přišlo 
ve velmi nevhodný moment -  
zbrzdilo částečné nadšení. I tak 
si ale myslím, že se povedlo Ba-
ník Most-Souš vrátit do fotbalo-
vého povědomí. Třeba i tím, že 
jsme znovu získali statut Spor-
tovního střediska mládeže.

V Mostě hrají fotbal i že-
ny. Jsou také součástí nového 
klubu? Jak se díváte na žen-
skou kopanou?

Ženský fotbal zaznamenává 
velký vzestup! Jsme rádi, že za-
čátky ženského fotbalu máme 
u nás za sebou a máme na čem 
stavět. Chtěli bychom posta-
vit družstvo dorostenek, což ale 
přibrzdilo covidové omezení.

Kolik stihli mostečtí fotba-
listé za svou krátkou novodo-
bou éru odehrát zápasů?

Odehrála se jedna čtvrtina 
sezóny, tedy osm zápasů. Mlá-
dežníci začali své sezóny dost 
podobně a mají za sebou také 
zhruba čtvrtinu sezóny. 

Čeho byste chtěl jako jedna-
tel v klubu dosáhnout? 

V  nejbližší době doufám, že 
stihneme dohrát potřebné zá-
pasy k  regulérnosti soutěže 
„A“ mužstva a postoupíme do 
ČFL (3. liga). Z dlouhodobé-
ho hlediska by bylo krásné opět 
v  Mostě zažít velké zápasy, ja-
ko před lety v 1. lize. Cesta k to-
mu je sice dlouhá a trnitá, niko-
liv však nereálná. Velkým cílem 
je stabilizace mládežnických 
družstev v našem klubu. 

Jak moc vy osobně žijete 
fotbalem? 

Fotbalem žiju už od mala. 
Dlouhé roky jsem hrál pro ra-
dost mosteckou ligu malého 
fotbalu. Jako správný fanoušek 
a milovník fotbalu samozřejmě 
sleduji všemožná utkání, ať už 
naší ligy, či zahraničních soutě-
ží. V podzimní části divize jsem 
samozřejmě navštěvoval utkání 
„A“ mužstva Baníku na domá-
cím stadionu, i venkovní utká-
ní. 

Chtěl bych poděkovat všem 
činovníkům klubu FK Baník 
Most-Souš, od hráčů, trenérů,  
zaměstnanců klubu, i fanouš-
kům, kteří s námi zažívají spo-
lečně znovuzrození mostecké-
ho fotbalu. I v této nelehké do-
bě cítíme jejich podporu. Pevně 
věřím, že velmi brzo znovu uvi-
díme modré a zelené baníkov-
ské barvy na fotbalových tráv-
nících.

Děkuji za rozhovor
Pavlína BOrOVSKÁ

„Založení nového klubu?  
Složité jako spojit Spartu a Slavii!“

MOST - Právě před rokem si město  Most vzalo pod „svá křídla“ mos-
tecký fotbal. S požehnáním zastupitelstva vznikla společnost FK Ba-
ník Most - Souš s.r.o. a spolek FK Baník Most-Souš mládež. Stalo se 
tak po dlouhých a už téměř neřešitelných problémech v mosteckém 
fotbalu. Jednatelem nového klubu je náměstek primátora Mostu 
Marek Hrvol. Jak se zpětně dívá na tehdy razantní rozhodnutí  a jak 
vidí nejbližší i vzdálenější budoucnost mosteckého fotbalu?

Jsem přesvědčen, že fotbalový projekt pozitivně vrátí 
město Most zpět na fotbalovou mapu České republiky. 
FK Baník Most-Souš se stane klubem, který bude hrát 
důstojnou roli ve fotbalovém prostředí a bude klubem, 
na který budou občané města Mostu a širokého okolí 
nahlížet s úctou a náležitým patriotismem.

Ochutnejte white cuveé
TŘEBÍVLICE - Čeká vás večeře ve 
dvou nebo posezení s přáteli? 
Potom nezapomeňte na dobré 
víno. 

Zámecké vinařství Johann W 
v Třebívlicích doporučuje   Jo-
hann W white cuveé. Toto su-
ché víno zlatožluté barvy zau-
jme bohatou mnohovrstevnatou 
vůní s tóny vanilky, sušených ci-
trusů, smetany a jemného koře-
ní. Nyní navíc můžete využít akce dopravy ZDARMA při nákupu 
nad 1 300 Kč!

Víno můžete objednat na https://bit.ly/300lyCe, v e-shopu www.
johannw.com nebo si vyzvednout osobně v místní vinotéce.

Úlevy podnikatelům 
MOST – Město se snaží pomoci podnikatelům a snižuje nájemné 

v městských prostorech. Za leden až březen budou platit jen symbolic-
kou 1 korunu měsíčně, protože jejich činnost zastavila nebo výrazně 
omezila opatření proti koronaviru. Splatnost je k 30. dubnu. Dočasné 
snížení se týká 20 nájemců a výše odpuštěného nájemného předsta-
vuje zhruba 317 tis. Kč/měsíc. Město nebude řešit ani případné upo-
mínky, stejně jako vyčíslovat smluvní sankce spojené s nezaplacením 
nájemného za nebytové prostory, objekty a pozemky, a to do 31. břez-
na. Rada města zároveň doporučila všem příspěvkovým organizacím 
města a společnostem, které jsou 100% vlastněny městem, aby postu-
povaly vůči svým nájemcům stejně.

Petice za odstranění hřiště
MOST – Radní vzali na vědomí petici za odstranění dětského hřiš-

tě mezi bloky 506 a 507 v ulici Jana Kubelíka v Mostě a jeho přemístě-
ní na vhodnější místo. „Důvodem je, že se na hřišti scházejí osoby, kte-
ré jej ničí, narušují veřejný pořádek a znepříjemňují bydlení okolním 
obyvatelům,“ upřesnila mluvčí mosteckého magistrátu Klára Vydrová. 

Špatné parkování 
MOST – Radní řešili i petici nedostatku parkovacích míst u bloku 

520 v ulici F. L. Čelakovského. Problematika nedostatku parkovacích 
míst ve městě je  problémem, kterým se vedení města zabývá již mno-
ho let. Za poslední čtyři roky se navýšil počet parkovacích míst o stov-
ky. V současné době v dané lokalitě probíhá zpracování urbanistické 
studie řešící mimo jiné i parkovací místa.

U kulatého stolu
MOST – Ve druhém pololetí roku  se radní sejdou na svých schů-

zích 22. července, 19. srpna, 2. září, 14. října, 4. listopadu a 2. prosin-
ce. Zasedání zastupitelstva jsou naplánována na 21. září, 18. listopa-
du a 16. prosince.

Hněvín divadlu
MOST – Radní schválili přímé zadání veřejné zakázky na správu 

a údržbu areálu hradu Hněvín Městskému divadlu v Mostě, a to od 
1. 4. 2021 do 31. 3. 2022 za 55 tis. Kč bez DPH/měsíc, to je 660 tis. Kč 
bez DPH za celou dobu trvání zakázky.

Rekonstrukce 3. ZŠ
MOST – Vyhlašuje se veřejná zakázka na snížení energetické ná-

ročnosti budovy 3. ZŠ v ulici U Stadionu. Předmětem je dodatečné 
zateplení zbývajících částí budovy základní školy systémem ETICS, 
zateplení a hydroizolace střešního pláště z fólií z PVC, výměna oken, 
vchodových dveří a instalace vzduchotechniky.                                 (sol)

Náměstek primátora Mostu a jednatel FK Baník Most-Souš Marek Hrvol.
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Dokud nás  
smrt nerozdělí

Jan a Alena se poznali ve firmě, 
kde oba pracovali. Alena uklízela 
kanceláře a Jan byl firemní ekonom. 
Trvalo jim několik měsíců, než se 
Jan rozhodl Alenu oslovit a po-
zvat na kávu. Vzali se jen chvilku 
na to. Jan si přál, aby Alena skon-
čila s prací. Věděl, že dokáže rodinu 
zajistit a chtěl, aby by-
la Alena doma, starala 
se o jejich dům a jed-
nou vychovávala děti. 
Oba se těšili na veli-
kou rodinu. Shodli se 
na tom, že jedno ani 
dvě děti nestačí. Přáli 
si tolik dětí, kolik jim 
osud nadělí. Alena 
neužívala žádnou an-
tikoncepci a ani s tím 
neplánovala začínat. 
Velký dům, který Jan 
pro rodinu pořídil, byl 
pro početnou rodinu jako dělaný. 
První rok po svatbě připravili v do-
mě jeden pokoj pro miminko. By-
li si jistí, že dítě přijde brzo. Alena 
byla mladá a zdravá a Jan ji milo-
val. Po několika měsících začali být 
nedočkaví. Nakonec šli společně na 
lékařské vyšetření. Následující ro-
ky byly pro oba jako zlý sen. Alena 
byla více u doktorů než doma. Mě-
nily se lékařské postupy a diagnó-
zy, doktoři ji cpali rozličnými léky 
s méně či více závažnými vedlejší-
mi účinky. Ačkoliv ji Jan neustále 
ujišťoval, že ji miluje a nechce jinou 
ženu, měla Alena z  budoucnosti 
strach. Neuměla si představit svůj 
život bez dětí. A věděla, že pro Ja-
na je početná rodina snem. Bála se, 
že ji nakonec opustí kvůli jiné ženě, 
která mu dá dítě. Vyzkoušeli úplně 
všechno, ale nakonec jim doktoři 
řekli, že už není žádná šance. A na-
vrhli jí adopci. To bylo pro Alenu 
nepřijatelné. Nedokázala by vycho-
vávat a milovat cizí dítě. Byla si tím 
jistá. Jan to ale viděl jinak. Snažil se 
Alenu přesvědčit. Hádky teď byly 
na denním pořádku. Zatímco těžké 
období, kdy se Alena léčila a nadě-
je střídala zklamání, zvládli společ-
ně bez jediné rozepře, hádali se ny-
ní denně. Oba si tvrdě stáli za svým. 
Jan chtěl děti, a když to jinak nešlo, 
chtěl si děti adoptovat. Alena trva-
la na tom, že cizí děti nechce. Jan se 
jí začal odcizovat a rodina byla v ta-
kové krizi, jako ještě nikdy. Když 
se vracel Jan z  práce stále později, 
promluvil s  ní jen nejnutnější slo-
va a zavíral se do pracovny, pocho-
pila Alena, že by mohla o manže-
la přijít. A to si neuměla představit. 
Svého muže měla ráda. Poskytoval 
jí také velmi pohodlný život. Staral 
se o finanční zajištění rodiny.  Stá-
le dobře vypadal a ve firmě postu-
poval po kariérním žebříčku. Bylo 
jasné, že je stále dobrou partií a lec-
která ženská by po něm ráda sáh-
la. Naproti tomu měla Alena pocit, 
že nemá co nabídnout. Už nebyla 
ta mladá pěkná holka, kterou si Jan 
před lety bral. Cítila se mizerně, ale 
rozhodla se Janovi ustoupit. Mysle-
la si, že jen tak si manžela udrží. Jan 
byl změnou jejího postoje nadše-
ný. S vervou se pustil do vyřizování 
adopce. Měli štěstí. Po kolečku ad-
ministrativních úkonů, psychotestů 
a pohovorů si domů odvezli malou 
holčičku. Jan byl nadšený. Pro dítě 
a pro Alenu by udělal všechno. Ale-
na se přemáhala. Před Janem před-
stírala stejné nadšení a lásku, ale 
když ji Jan neviděl, dotýkala se dí-
těte téměř s odporem. Představova-
la si, kdo jsou její rodiče. Nějací fe-
ťáci a kriminálníci, kteří se neštíti-
li odložit své dítě. Malá má v sobě 
všechny jejich geny. A to se časem 
zaručeně projeví. Žádná výchova 
nezmění to, co má člověk v  sobě. 
Až to sladké dítě trochu povyroste, 
budou s Janem řešit jen samé pro-
blémy. Holka začne krást nejdřív 
doma, pak i ve škole. Bude jim jen 
pro ostudu. Bude střídat kluky dřív, 

než vůbec vyjde ze základní školy. 
A určitě bude závislá na drogách. 
Se závislostí bojovala už jako novo-
rozenec, protože její máma nepře-
stala fetovat ani v těhotenství. A na-
konec se přidá k  nějakému gangu 
a třeba své adoptivní rodiče i za-

bije. Alena se snažila 
kvůli Janovi své poci-
ty ovládnout, ale dítě 
prostě nesnášela. Vě-
děla, že pokud má mít 
s  Janem šanci na dal-
ší roky života, musí se 
holky zbavit, aniž by 
ji mohl Jan nějak ob-
viňovat. Rozhodla se, 
že dítě otráví. Viděla 
to v televizi. Když bu-
de dávat dítěti do jíd-
la malé množství ne-
mrznoucí směsi, na-

konec umře. Byla přesvědčená, že 
když to bude dělat dlouho a poma-
lu, nikdo na to nepřijde. První den 
se rozhodla zamíchat dávku jedu 
holčičce do jogurtu. Směs má slad-
kou chuť, Alena si byla jistá, že dí-
tě jogurt sní bez problémů. V  no-
ci začala holčička zvracet, plakat 
a projevovala známky zmatenosti. 
Jan byl rozčilený, chtěl k dítěti vo-
lat pohotovost. Alena mu ale řek-
la, že ve městě řádí dětská střevní 
chřipka a že to malá zřejmě chyti-
la v parku. Druhý den přidala hol-
čičce dávku jedu do mléka u snída-
ně. Nechtěla, aby byl Jan u toho, až 
začne mít dítě příznaky otravy a ře-
šil to. Večer se Jan vrátil domů, hol-
čička jen malátně ležela, nechtě-
la nic jíst ani pít. Alena se opět vy-
mluvila na střevní chřipku a dí-
tě uložila. Jana ho uklidnila, že už 
přes den holčička nezvracela, je jen 
unavená, jinak je jí lépe. Když ráno 
Jan odešel do práce, zdálo se Aleně, 
že jde vše přesně podle jejího plá-
nu. Připravila holčičce ovesnou ka-
ši s ovocem. Napadlo ji, že by měla 
celý proces urychlit. Už se jí nechtě-
lo čekat. Jan jí všechno uvěřil, uvěří 
i doktoři. Tentokrát přidala do ka-
še nemrznoucí kapaliny víc. Hol-
čička odmítala jíst, Alena do ní ale 
kaši nacpala. Pak ji uložila do po-
stýlky a zavřela dveře dětského po-
koje. Nechtěla slyšet, jak dítě plá-
če. Nasadila si sluchátka a zapo-
slouchala se do své oblíbené hud-
by. Neslyšela, že se Jan vrátil domů. 
Ten den si vzal volno. Měl strach 
o dítě a chtěl Aleně s  nemocnou 
holčičkou pomáhat. Miska s  kaší 
a lahev nemrznoucí směsi ještě stá-
ly na lince v kuchyni. Jan oboje uvi-
děl hned, jak vešel do kuchyně, aby 
si nalil sklenici vody. Nemohl uvě-
řit tomu, co ho napadlo jako první. 
Běžel do dětského pokoje. Holčič-
ka ležela v postýlce, kolem ní zvrat-
ky, byla v  bezvědomí. Hned zavo-
lal rychlou. S dítětem v náručí začal 
hledat Alenu. Našel ji, jak poslou-
chá se sluchátky na uších hudbu 
v  pokoji, který zařídil Jan jen pro 
ni. Alena se vyděsila, když viděla 
Jana s  dítětem a hlavou jí blesklo, 
že lahev s jedem a miska s kaší zů-
staly v kuchyni. Měla je hned ukli-
dit. Doufala, že si Jan nevšiml. Z je-
ho výrazu ale pochopila, že doufala 
marně. Holčičku odvezli záchraná-
ři do nemocnice. Jan ale pochopil, 
že už je pro dítě pozdě. Zemřela bě-
hem pár hodin. Alena prosila Jana, 
aby jí vše odpustil. Jan na svou ženu 
ale nemohl ani promluvit. Nakonec 
jí řekl, že ji odveze na policii. Mu-
sí se přiznat. Alena plakala, prosi-
la, ale Jan byl neoblomný. A tak je-
li. Jan mlčel a sledoval silnici před 
sebou, Alena tiše plakala. Nakonec 
řekla Janovi, že vše je i jeho vina. 
Neměl na ni tolik tlačit. Ona to dí-
tě nechtěla. Jan na to nic neřekl, jen 
sám sobě v  duchu přiznal, že má 
Alena pravdu. A sešlápl plyn. Náraz 
do lampy ve veliké rychlosti nepře-
žil ani jeden z nich.                   (pur)

soudnička

Jedná se již o 3. ročník pre-
ventivního projektu „Kolama 
dolů“ zaměřeného na vzdělává-
ní a zdokonalování řidičů mo-
tocyklů na začátku motorkářské 
sezóny. „V nelehké době různých 
opatření a vzhledem k  nezdaru 
konání akce v loňském roce, kdy 
jsme nemohli projekt realizovat 
z důvodu pandemie, která bohu-
žel přetrvává, se nám snad poda-
ří uskutečnit letošní ročník,“ ří-
ká David Suchan a věří, že i díky 
projektům v  rámci bezpečnosti 
na pozemních komunikacích se 
podaří snížit i smrtelné násled-
ky motorkářů oproti jiným ro-
kům. 

Letos proběhne 10 společ-
ných jízd s  následnou bezplat-
nou ukázkou výcviku na daném 
polygonu. Do projektu se za-
pojují všechna centra bezpečné 
jízdy v České republice. „Samo-
zřejmě budeme ctít v tu dobu vy-

hlášená omezení a opatření plat-
ná na území republiky. Proto sle-
dujte web Policie ČR na mvcr.cz 
o aktuálních informacích. Není 
vyloučeno, že případně budeme 
opět nuceni jednotlivé akce ne-
bo celý projekt letos zrušit,“ do-
dal David Suchan. 

Výjezd motorkářů proběhne 
vždy organizovaně z předem ur-
čeného místa za doprovodu do-
pravních policistů na motocy-
klech. Společná jízda se usku-
teční na stanovené trase dlouhé 
80 až 90 km. Po dojetí do výcvi-
kového centra se účastníci jízdy 
zapojí do připraveného progra-
mu. Na jednotlivé jízdy se mo-
hou účastníci hlásit prostřed-
nictvím formuláře na webo-
vých stránkách Policie ČR. Po-
čet účastníků na jednu jízdu je 
z kapacitních důvodů limito-
ván na maximálně 250 účastní-
ků. Sraz na všechny jízdy bude 

na předem určeném místě vždy 
od 9 hodin. Příjezd na polygon 
je ve 12  hodin, kde budou mít 
dveře otevřené i ostatní motor-
káři, kteří se společné jízdy ne-

mohli zúčastnit. Akci pořádá 
Dopravní policie ČR s  Asocia-
cí center pro zdokonalovací vý-
cvik řidičů AČR.

(sol) 

Na polygonu „Kolama dolů“!
MOSTECKO – První společná vyjížď ka motorkářů startuje 17. dub-
na. V tento den proběhne i na mosteckém polygonu.

Na jednotlivé jízdy se mohou účastníci hlásit prostřednictvím formulá-
ře na webových stránkách Policie ČR. Počet účastníků na jednu jízdu je 
z kapacitních důvodů limitován na maximálně 250 účastníků.

 Volné jízdy (též známé i jako 
testovací jízdy nebo track day) 
jsou jízdy na velkém závodním 
okruhu pro řidiče automobilů 
a motocyklů. Volná jízda trvá 
25 minut (jeden blok), přičemž 
organizátor vyhlásí termíny pro 
automobily, motocykly nebo 
kombinované jízdy automobi-
lů a motocyklů. K jízdě oprav-
ňuje kupón, kterých je možno 
zakoupit více. Maximální po-
čet na jednu osobu určí pořa-
datel. Kupóny na jednotlivé ter-
míny je možné zakoupit on-line  

v e-shopu autodromu. Vzhle-
dem ke kapacitě okruhu Auto-
drom Most doporučuje včas-
ný nákup. Již zakoupené dárko-
vé poukazy lze uplatnit na jed-
notlivé termíny také na e-shopu. 
Zde při zadávání platby zadáte 
kód voucheru.

Podrobné info na e-mailo-
vé adrese alice.novakova@auto-
drom-most.cz, tel.: 476 449 975.

Zakoupení jízdy online:  htt-
ps://shop.autodrom-most.cz/
volne-jizdy-c1254/.      

 (nov)

Mostecký autodrom připravuje
volné jízdy pro veřejnost

Zloděje nezastaví ani nouzový stav
Policie nabádá: „Chraňte sebe i sousedy“!

MOST - Autodrom Most pořádá ve středu 12. května od 9 do 17.30 
hodin „Volné jízdy pro veřejnost“. Vstupenky jsou již v prodeji.

MOSTECKO - O tom, že zloději 
trestnou činnost páchají i v době 
nouzového stavu, kdy jim hrozí 
vysoké tresty a kradou v nočních 
hodinách, kdy je omezen pohyb 
venku, svědčí případy z Mostec-
ka.  V  rámci kampaně „Zabez-
pečte se, chraňte majetek sobě 
i svým sousedům“ dává návod 
na zabezpečení objektů také 
mobilní aplikace  Policie České 
republiky „Zabezpečte se!“

Mostečtí policisté šetří dva 
případy krádeží vloupáním. Ve 
starší zástavbě Mostu zatím ne-
známý lapka vnikl do domu 
a následně se dostal i do sklep-
ních prostor. Vloupal se do dvou 
uzamčených sklepních kójí, ze 
kterých si odnesl různé nářa-
dí. Zanechal hmotnou škodu 
23 tisíc korun. Jiný nenechavec 
v  pozdních nočních hodinách 
navštívil panelový dům v  mos-
tecké části Pod Šibeníkem. Za 
použití násilí se vloupal do ko-
čárkárny a z ní odcizil jízdní ko-
lo. 

V  souvislosti s  majetkovou 
trestnou činností policie dopo-
ručuje občanům řádně si zabez-
pečit svůj majetek. Platí to ta-
ké v případě uložených cenných 
věcí ve sklepích, kočárkárnách 
či na balkonech. „Pořiďte si fo-
tografie takových věcí, zapište 
si výrobní čísla předmětů, nech-

te cennosti označit dostupnými 
identifikačními metodami a pro-
středky. Tato opatření v  případě 
odcizení předmětů usnadní je-
jich nalezení a identifikaci. Uleh-
čí také práci policii a pojišťovně. 
V neposlední řadě je důležité za-
jistit si kvalitní zámky,“ radí po-
licista a dodává: „Udržujte dobré 
vztahy se sousedy, všímejte si po-

dezřelých osob v blízkosti obydlí. 
Do svých příbytků dovolte vstou-
pit pouze osobám důvěryhod-
ným a známým. Mějte s na po-
zoru před lidmi, kteří chodí ode 
dveří ke dveřím a nabízejí vše-
lijaké služby nebo různé zboží. 
Mohou to být tipaři.“

Pokud po návratu domů zjis-
títe, že jste byli vykradeni, je 

nejlepším řešením ihned zavo-
lat linku 158. Policie ČR nedo-
poručuje vstupovat do takového 
objektu. Přibývá případů, že pa-
chatelé jsou ozbrojeni a jsou-li 
vyrušeni, neváhají použít zbraň. 
Do objektu nevstupujte a neu-
klízejte, mohli byste tak zničit 
pro policii důležité stopy. 

(nov)

V rámci kampaně „Zabezpečte se, chraňte majetek sobě i svým sousedům“ dává návod na zabezpečení objek-
tů také mobilní aplikace „Zabezpečte se!“ dostupná v App Store i v Google Play. Aplikace navíc nabízí také pře-
hled certifikovaných odborníků podle regionů.
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K rátce z Litvínova

Sportovka přijme 
sportovce i nesportovce
LITVÍNOV - Sportovní sou-
kromá základní škola Litví-
nov přijme do 1. třídy další 
malé sportovce i nesportov-
ce.

Od školy můžete očekávat 
zaměření na různé sportovní 
specializace, kvalitní a smysluplnou výuku, moderní zázemí a kva-
litní a příjemné vyplnění volného času různými kroužky. Odkaz na 
materiály k zápisu na rok 2021/2022 a představení paní učitelek na-
jdete na www.sszslitvinov.cz. Odkaz na událost Hodina otevřených 
dveří pro zájemce o první ročník najdete na Facebooku školy.    (nov)

Známka Jezeří odložena
ÚSTECKÝ KRAJ - Slavnostní představení poštovních známek Jezeří 
a Krušné hory – UNESCO se letos nekoná.

Setkání s autory poštovních známek s motivy z Krušnohoří, kte-
ré bylo původně plánováno na 25. července 2021 na zámku Jezeří, 
musí být bohužel odloženo na rok 2022. Informoval o tom Česko-
jiřetínský spolek – spolek pro oživení Krušnohoří. Poštovní znám-
ky budou vydány podle Emisního plánu České pošty.                (nov)

Taneční jsou zrušené
LITVÍNOV - Nedokončený kurz tanečních pro mládež v Citadele Lit-
vínov zahájený v září 2020 je zrušen.

Alikvótní část kurzovného se vrací bankovním převodem na číslo 
účtu, který stačí zaslat e-mailem na základě výzvy zaslané e-mailem 
dne 16. března 2021. Info na: provoz@citadela-litvinov.cz případně 
telefonicky na tel. 774 544 493.                                                       (nov)

LITVÍNOV – Orlen Unipetrol 
začal s  výstavbou jednotky 
navýrobu nového produktu – 
dicyklopentadienu. Jedná se 
o kapalný uhlovodík nazývaný 
zkratkou DCPD. Bude se vyrábět 
technologií, kterou vyvinuli vý-
zkumní pracovníci ORLEN Uni-
petrolu ve spolupráci s Vysokou 
školou chemicko-technologic-
kou v Praze. 

„Po tomto produktu je na glo-
bálních trzích vysoká poptávka. 
V Evropě je v současné době defi-
cit výrobních kapacit DCPD a do 
roku 2030 očekáváme navýšení 
poptávky o dalších dvacet pro-
cent, na amerických trzích o čty-
řicet procent a na asijských trzích 
dokonce o šedesát procent. Pro-
to jsme se rozhodli investovat do 
výstavby vlastní technologie vý-
roby DCPD,“ vysvětluje před-
seda představenstva skupiny 
ORLEN Unipetrol Tomasz Wi-
atrak. „Cílem projektu bylo na-
lézt způsob izolace uhlovodíků, 
které jsou produkovány jako ve-
dlejší produkty ve výrobních jed-
notkách petrochemie, mají vyš-
ší přidanou hodnotu a jsou zá-

roveň dobře uplatnitelné na trhu. 
DCPD je právě jedním z  tako-
vých příkladů. Společně s týmem 
prof. Josefa Paška z Vysoké školy 
chemicko-technologické jsme na-

vrhli vhodný způsob výroby a vy-
pracovali technologii na izola-
ci DCPD v širokém rozmezí ko-
merčních kvalit, přičemž instalo-
vaná kapacita bude představovat 

přibližně 25 % celkové produkce 
v Evropě,“ říká člen představen-
stva skupiny ORLEN Unipetrol 
zodpovědný za výrobu, výzkum 
a vývoj Tomáš Herink.       (nov)

ORLEN Unipetrol bude  
vyrábět nový produkt

Investice přesáhne 800 milionů

Produkt bude mít širokou škálu využití v automobilovém průmyslu, stavebnictví, elektrotechnice či lékařství a 
farmacii. Investice do výstavby nové výrobní jednotky dosahuje 831 milionů Kč. ORLEN Unipetrol chce ročně 
vyrobit až 26 tisíc tun dicyklopentadienu. Uvedení produktu na trh firma očekává v druhé polovině roku 2022. 
Pro zajištění nové výroby otevře ORLEN Unipetrol dvacet nových pracovních míst.

Most „běží“  
podle plánu

LITVÍNOV – Likvidace sta-
rého a výstavba nového mostu 

v ulici Mezibořská, včetně řeše-
ní propustku pod mostem v uli-
ci Nerudova, je v  plném prou-
du. Na základě výběrového ří-
zení je zhotovitelem sdružení 
FIRESTA-Fišer, rekonstrukce, 
stavby, a. s., a Vodohospodář-
ské stavby, s. r. o. Cena je bez-
mála 99 mil. Kč. „Práce byly za-
hájeny letos v  únoru a pokra-
čovat budou 21 měsíců. Stavba 
probíhá zatím podle schválené-
ho harmonogramu. Jsou odbou-
rány veškeré původní nadzemní 
konstrukce, betonuje se základo-
vá konstrukce paty nového mos-
tu a probíhají přípravné práce na 
odvedení vod Divokého potoka 
po dobu rekonstrukce propust-
ku,“ informovala mluvčí litví-
novské radnice Jitka Pavlíková. 

Objížďky u Citadely 
zatím nebudou

LITVÍNOV – Po zimní pau-
ze se už pracuje na vybudová-
ní přestupního terminálu u Ci-
tadely v Litvínově. „Teď se prá-
ce obnovují podle upraveného 
harmonogramu. Osazeny jsou 
palisádové prvky u parkoviště 
prodejny BILLA a probíhá po-
kládka zámkové dlažby u obou 
zastávek autobusů. Dále byly 
zahájeny práce na úpravě kři-
žovatky K  Loučkám,“ uvedla 
mluvčí Jitka Pavlíková s tím, že 
žádné z uvedených prací nevy-
žadují zatím významné omeze-
ní dopravy. Pouze snížení rych-
losti při průjezdu stavbou. Prá-
ce na terminálu u Citadely by 

měly být hotovy do konce dub-
na. 

Na nádraží  
se pokračuje

LITVÍNOV – V plném rozsa-
hu pokračuje také výstavba do-
pravního terminálu na litvínov-
ském nádraží. „Hotová je další 
část nového veřejného osvětlení, 
pokračuje se ve zřizování no-
vé dešťové kanalizace a v prosto-
ru budoucího parkoviště a části 
vlastního dopravního terminálu 
se zřizují nové konstrukční vrst-
vy a byla zahájena pokládka ob-
rub,“ informovala mluvčí Jitka 
Pavlíková. K dokončení nového 
dopravního terminálu by mělo 
dojít v letošním roce.           (sol) 

KOMOŘANY/LITVÍNOV - Gene-
rální ředitel společnosti United 
Energy Milan Boháček a starost-
ka Litvínova Kamila Bláhová 
podepsali v pořadí již šestnáctý 
dodatek k  Dohodě o vzájemné 
spolupráci. Ta byla stvrzena již 
v  roce 2006. Celkem přispěla 
teplárna městu jen na základě 
těchto dodatků částkou ve výši 
6, 2 mil. Kč.

Letošní dodatek smlouvy za-
hrnuje dvě zásadní oblasti pod-
pory. Tou je bezpečnost a vzdě-
lávání obyvatel. „Jsem rád, že se 
zájmy města shodují s  našimi. 
Letos v  dodatku opět dominují 
projekty z oblastí, jejichž podpo-
ra je již dlouhodobě naší priori-
tou. Do prevence kriminality jde 
rekordních 340 tis.Kč, zbytek po-
putuje na projekty škol,“ komen-
toval obsah dohody Milan Bo-
háček.

Městská policie v  Litvíno-
vě využije prostředky přede-
vším na rekonstrukci kamero-
vých bodů, pořízení technické-
ho vybavení na zajištění objektů 
či na rozšíření kapacity datové-

ho pole kamerového systému. 
Částku 80 tisíc obdrží Technic-
ký klub Litvínov na pořízení 3D 
tiskárny, fotoaparátu a progra-
mu na stříhání filmů, 50 tisíc 
Schola Humanitas na podporu 

provozu a 30 tisíc MŠ Gorkého 
Litvínov na realizaci svého pro-
jektu „Stavíš, stavím, stavíme“, 
podporujícího polytechnické 
vzdělávání, a jemnou motoriku  
předškoláků.                                 (nov)

 Spolupráce teplárny v Komořanech  
s městem Litvínov pokračuje 

Částku 80 tisíc obdrží Technický klub Litvínov na pořízení 3D tiskárny, 
fotoaparátu a programu na stříhání filmů
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Z  Rady města Litvínova

LITVÍNOV - Nadace Proměny 
Karla Komárka rozdala milión 
korun neziskovým organizacím. 
Do výzvy se přihlásilo 51 sub-
jektů s  projekty proměňujícími 
veřejný prostor. Šest z nich zís-
kalo finanční podporu a zároveň 
odbornou pomoc s realizací pro-
jektu. Mezi vybranými žadateli 
uspěl také spolek My Litvínov. 

Nadační podporu využije 
spolek na rekonstrukci zahrady 
přilehlé k vile Libuše v sociálně 
vyloučené oblasti Janov. Spol-
kem My Litvínov spravovaná 
vila je komunitním ostrůvkem 
uprostřed panelového sídliště, 
kde se potkávají lidé různých et-
nik, sociálních vrstev a generací. 
„Je velmi potěšující, že litvínov-
ský spolek získal příspěvek na re-
konstrukci zahrady u vily Libuše 
v Janově. Sídliště si bezesporu po-
zornost zaslouží a každé snahy, 
která přináší pozitivní výsledky, 
si vedení města velmi váží,“ říká 
k získané nadační podpoře mís-
tostarostka Litvínova Erika Sed-
láčková. Libuše tak v  sociálně 
vyloučené lokalitě vhodně dopl-
ní aktivity města, jejichž zámě-
rem je vylepšení života zdejších 
obyvatel, zvláště dětí a mládeže. 

Velmi důležitá je organizač-
ní složka Sociální služby Prv-
ní krok, založená městem v  ro-
ce 2010 právě pro Janov. Zahr-
nuje dvě registrované sociální 
služby s pěti až šesti pracovnice-
mi, a to sociální aktivizační služ-
by pro rodiče s dětmi a terénní 
programy. Dále v  Janově půso-
bí například Nízkoprahové cen-

trum Jaklík. „Základní a mateř-
ská škola umožňuje s naší podpo-
rou dětem volnočasové aktivity. 
Dlouhodobě zde v  komunitním 
centru vyvíjí záslužnou činnost 
Oblastní charita Most. Město do 
Janova nainvestovalo desítky mi-

lionů korun do revitalizace celé-
ho území. V rámci Integrovaného 
programu rozvoje sídliště Janov 
byly opraveny chodníky, silnice, 
parkoviště, obnovila se zeleň. Vý-
znamným krokem ke zlepšení ži-
vota v Janově je také demolice vy-

bydlených panelových domů… 
Vítáme každou pomocnou ruku, 
která nám s  vylepšením sídliště 
pomůže. Proto si ceníme i snahy 
spolku My Litvínov,“ dodala mís-
tostarostka.                            (nov)

Zahrada se zvelebí za nadační peníze

Za peníze od nadace Proměny Karla Komárka se zvelebí zahrada u vily Libuše.                  Foto: Anna Wünschová

Žádosti o dary a sponzoring 
mohou instituce podávat od za-
čátku měsíce března, a to až do 

konce června 2021. „Koronavi-
rová epidemie zasáhla téměř kaž-
dého, naši společnost nevyjímaje. 

Jsme si ovšem vědomi stavu nou-
ze, který postihl mnohé organiza-
ce, případně jejich klienty, kteří 
jsou na nich mnohdy závislí. Pro-
to jsme se rozhodli vyhlásit i dru-
hé kolo přijímání žádostí v tom-
to roce a podat pomocnou ruku 

alespoň některým z nich,“ uvedla  
mluvčí teplárny Miloslava Kuče-
rová. Formulář žádosti, termíny 
a další podmínky pro její podá-
ní naleznou zájemci tradičně na 
webu tepelnapohoda.cz v zálož-
ce „…regionu“.                      (nov)

Druhé kolo žádostí o dar spuštěno!
KOMOŘANY - Neziskové organizace mosteckého regionu mají opět 
možnost zažádat komořanskou teplárnu o finanční příspěvek na 
své projekty realizované v tomto roce. 

Program tábora:
Výlety po okolí s návštěvou 

zámku Valdštěnjů, hry a soutě-
že, koupání a hry na koupališ-
ti Koldům. Promítání pohádky 
s možností přenocování v Ci-
tadele. Přihlášky lze stáhnout 
na Facebooku Citadely nebo 
k vyzvednutí v kanceláři Cita-
dely, pouze v dopoledních ho-
dinách. Dítě je závazně přihlá-
šeno až po zaplacení poplatku 
ve výši 1.700 Kč. Cena zahrnuje: 
5x dopolední a odpolední sva-
činu, 5x oběd, pitný režim, do-

pravu a vstupy, výtvarné a krea-
tivní pomůcky. Pedagogické za-
jištění Mgr. MgA. Jana Loosová 
a Mgr. Martina Šilhavá. Kapaci-
ta příměstského tábora je 30 dě-
tí.  Platbu je nutné uhradit bez-
hotovostním převodem na účet: 
3407570287/0100, do zprávy 
pro příjemce uveďte jméno dítě-
te. Platba v hotovosti se přijímá 
pouze ve výjimečných přípa-
dech, a to po předchozí domlu-
vě. Více informací na tel.: 778 
471 748 – Lenka Pecová nebo 
info@citadela-litvinov.cz. (nov)

Citadela připravuje příměstský tábor
LITVÍNOV – Také letos  pořádá kulturní zařízení Citadela od 16. do 
20. srpna  příměstský tábor pro děti od 6 do 13 let z Litvínova a okolí.

Výlep plakátů zajistí 
technické služby

Technické služby Litvínov za-
jišťují opravy skleněných vitrín 
a nově i výlepy plakátů včetně 
reklamních a propagačních ma-
teriálů. Službu pro město dlou-
hodobě zajišťoval Milan Fencl. 
Ten ale kvůli pandemii a pokle-
sům příjmů vypověděl městu 
smlouvu. Převodem výlepu pla-
kátů na technické služby dojde 
ke kompletnímu zajišťování pé-
če o "vitríny" a "sloupy" ve měs-
tě. Výtěžek z  reklam použijí TS 
k údržbě a zajištění bezplatné-
ho výlepu pro město Litvínov. 

„Službu začneme plnit po schvá-
lení cen a podmínek a  uzavření 
smlouvy. Kontaktní osobou pro 
objednávky bude paní Semenyší-
nová, e-mail  semenysinova@ts-
litvinov.cz, tel. 736 629 504, ad-
resa pro doručení materiálu je 
sídlo TSL v ul. S. K. Neumanna 
1521,“ dodává jednatel TS Petr 
Řeháček.

Kraj podpoří  
sociální služby

Krajské zastupitelstvo schvá-
lilo městu Litvínov dotaci na 
zajištění dvou sociálních slu-
žeb, které se realizují v  sídliš-

ti Janov od roku 2010. Sociál-
ně aktivizační služba pro rodi-
ny s dětmi a terénní programy. 
Obě patří do Základní sítě so-
ciálních služeb Ústeckého kra-
je, který na ně přispěje bezmála 
dva a půl milionu korun. Městu 
se  podařilo získat dotaci v  pl-
né výši. 

Ve škole  
nové toalety

Radní schválili veřejnou za-
kázku na rekonstrukci sociál-
ního zařízení ZŠ a MŠ Litví-
nov v  Podkrušnohorské ulici 
(jazykovka). Předmětem je re-

konstrukce hygienického záze-
mí v pavilonu 4 (žlutá budova). 
Bude se jednat o rekonstruk-
ci toalet v 1. NP, 2. NP a 3. NP. 
Vybourají se stávající konstruk-
ce, demontují se obklady a dlaž-
by. Nové budou příčky, kera-
mické obklady a dlažby a nové 
dveře. Všechny rekonstruované 
prostory dostanou odvětrání. 
Předpokládaná hodnota je cca 
2,7 mil. Kč včetně DPH. „Před-
pokládaný termín zahájení pra-
cí je červen. Hotovo by mělo být 
do osmi týdnů. Finanční pro-
středky poplynou z  rozpočtu na 
rok 2021,“ doplnila mluvčí Jitka 
Pavlíková.                             (sol)

On-line povídání
s autorkou detektivek

LITVÍNOV - 
Knihovna Litvínov při-
pravuje v dalších dí-
lech on-line Univerzity 
volného času povídá-
ní s oseckou spisova-
telkou Veronikou Čer-
nuckou. Dozvíte se na-
příklad, co pro ni bylo 
inspirací k napsání kni-
hy Poslední modlitba, 
která má podle katalo-
gu knih 83% spokoje-
nost čtenářů.                       

(nov)

O testovací místo
je velký zájem

LITVÍNOV - O testování  na covid–19 v testovací místě v Krušnohor-
ské poliklinice v Litvínově je velký zájem. Testovací místo je otevře-
no 7 dní v týdnu.

Funguje již i rezervační systém, který Krajská zdravotní pro toto 
testovací místo spustila minulý týden. Testovací místo na covid–19 
je v odběrové místnosti Krajské zdravotní, která je vedle hlavní bu-
dovy polikliniky a má samostatný vstup z parkoviště  Otevírací do-
ba centra: Po-Pá od 10.30 do 17  hodin, So, Ne od 8 do 17 hodin.                                                                 
(nov)

Litvínov spouští
testování „Drive in“

MOST - Město Litvínov ve spoluprá-
ci se společností Vidia-Diagnostika 
spouští testovací místo „Drive in“.

Začátkem dubna začne fungovat 
v Litvínově odběrové místo „Drive 
in“ covid-19 Litvínov, a to v lokali-
tě parkoviště v ulici S. K. Neuman-
na pod tramvajovou zastávkou. Pracovníci pověření společností VI-
DIA-DIAGNOSTIKA, spol. s r. o., zde budou odebírat vzorky při-
jíždějícím občanům, kteří nebudou muset vystoupit z vozidla. Od-
běr na PCR testy je na doporučení lékaře nebo hygieny. Využít ho 
mohou také samoplátci, kteří ho budou potřebovat pro vycestová-
ní. Antigenní testy budou pro všechny občany zdarma 1x za tři dny.   
Provozní doba: pondělí až pátek 8-12  a 13.30-17.30 hodin, sobo-
ta zavřeno, neděle 8-12 a 13-18 hodin.                                          (nov)

SOS hodinky od Unipetrolu
LITVÍNOV – Městská policie zapůjčí poliklinice speciální hodinky 
a defibrilátor. Dar od Unipetrolu RPA za 89 tisíc Kč použila Městská 
policie Litvínov na nákup patnácti hodinek s GPS. 

Hodinky jsou napojené na Pult centralizované ochrany litvínov-
ských strážníků, který zajišťuje ostrahu nemovitostí v katastru Litví-
nova. „Po stisknutí SOS tlačítka na hodinkách se vyšle signál na dis-
pečink a hlídka na základě GPS souřadnic může lokalizovat konkrétní 
osobu a pomoci jí,“ vysvětlila mluvčí litvínovské radnice Jitka Pavlí-
ková. Čtvery hodinky nyní  využívají terénní pracovníci odboru so-
ciálních věcí a školství litvínovského městského úřadu a také  asis-
tenti prevence kriminality. Jedny hodinky má k dispozici městská 
policie na řešení mimořádných situací, a to v rámci opatření, kte-
rá jsou i ve spolupráci s Policií ČR (nebezpečné vyhrožování, domá-
cí násilí nebo občanské soužití). Dalších devět kusů se zapůjčí kli-
entům v sociálních službách, kteří jsou v zařízeních Krušnohorské 
polikliniky nebo mají nasmlouvanou pečovatelskou službu od té-
to společnosti. „Například se bude jednat o klienty se srdeční poru-
chou, u kterých hlídka může včasně zahájit resuscitaci prostřednic-
tvím AED v případě potřeby,“ doplnila Jitka Pavlíková. Provoz ho-
dinek (měsíční paušál) hradí město  částkou 69 Kč za jeden kus. 
„Radní také na posledním jednání schválili uzavření smlouvy o zá-
půjčce. Krušnohorské poliklinice bude poskytnut  nevyužívaný defib-
rilátor AED Phillips Frx,  pořízený v roce 2009 za 55 683 Kč,“ uvedla 
mluvčí.                                                                                                  (sol) 
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PAVEL TYKAČ, majitel druhé-
ho největšího výrobce energie 
v České republice skupiny Sev.en 
Energy, je v médiích velmi vzác-
ným hostem. Veřejnost má tak 
málo možností zjistit, co si ener-
getický magnát o současné situ-
aci na energetickém trhu myslí. 
A tak mu řada lidí připisuje zcela 
jiné názory. Pokud vás zajímá, 
jak Pavel Tykač vidí budoucnost 
energetiky, poslechněte si ho 
v  podcastu Insider na serveru 
Info.cz.

Ačkoliv Sev.en Energy provo-
zuje dva aktivní hnědouhelné lo-
my a vyrábí v  České republice 
energii z uhlí, není jeho nekom-
promisním zastáncem. V  pod-
castu Insider připouští, že uh-
lí v Česku i v Evropě pomalu 
končí. Otazník visí pouze nad 
tím, jaký energetický mix na-
konec zvolíme. „Uhlí to být ne-
může. Kdyby se těžilo, jako se tě-
ží teď, tak za 20 let jsme bez uh-
lí. Může to být jenom jádro nebo 
plyn. U plynu je ale obrovské bez-
pečnostní riziko,“ říká Pavel Ty-
kač v podcastu Insider.  Sám vidí 
několik možných energetických 
scénářů, z nichž si Česko nako-
nec bude muset zvolit. „Je to po-
litické rozhodnutí. Pokud budeme 
pospíchat na rychlé uzavření uh-
lí, tak nezbývá nic jiného než po-
stavit plynové elektrárny. Musíme 
je mít kvůli zimním měsícům, kdy 
je obnovitelné energie málo. To je 
důvod, proč potřebujeme fosilní 

zdroje,“ vysvětluje Pavel Tykač. 
Za ideální kombinaci osobně po-
važuje jádro a výrobu elektřiny 
z vodíku. Na obnovitelné zdroje 
v České republice se ale dívá vel-
mi racionálně.  „My nikdy nedo-
sáhneme významného podílu ob-
novitelné energie v  energetickém 
mixu. To se vylučuje s  tím, kolik 
hodin v roce tady svítí slunce a ko-
lik hodin fouká.  Nedisponujeme 
přírodními výhodami, solární 

elektrárny dávají smysluplný vý-
kon do sítě zhruba 1/8 roku a ne-
máme ani dostatek větru,“ uve-
dl ve svém nejdelším rozhovoru 
pro média Pavel Tykač. 

Velmi pečlivě, vzhledem ke 
svým investicím do projektu ku-
mulačních baterií ve Velké Britá-
nii, sleduje také možnost ukládá-
ní energie z obnovitelných zdro-
jů do baterií. „Obecně v  energe-
tice dochází k  obrovské změně. 
Obávám se ale, že žádný drama-
tický technologický zlom nena-
stal v ukládání energie. Pokud by-
chom chtěli zálohovat obnovitel-
né zdroje, potřebujeme ukládat 
obrovské množství energie. Musí 
být dostatek energie v každou ho-
dinu, každou minutu. Je to samo-

zřejmě úplně jiná ‚písemka‘ v let-
ním slunečném dnu a v únorové 
inverzi při minus deseti stupních. 
V  Británii je jedno ze tří největ-
ších bateriových úložišť na světě. 
Tato baterie by ale byla schopna 
zásobovat Českou republiku v zi-
mě zhruba jeden a půl minuty. 
Obávám se, že ukládání energie 
je nevyřešený problém,“ přiblížil 
problém ukládání energie Pavel 
Tykač. V  podcastu mluví nejen 
o budoucnosti energie a o svých 
záměrech se skupinou Sev.en 
Energy. Prozradil také, proč pod-
poruje samoživitelky, proč jez-
dí elektromobilem a proč je po-
dle něj důležitá výuka českého 
jazyka na předních zahraničních 
univerzitách.                           (nov)

Nejdelší rozhovor s Pavlem Tykačem
O uhlí, energii, češtině i samoživitelkách

Pavel Tykač je podle časopisu Forbes sedmým nejbo-
hatším Čechem. V poslední době investuje čím dál čas-
těji v zahraničí, má elektrárny v Austrálii, Británii a důl 
ve Spojených státech. V Česku mu patří druhý největší 
výrobce elektřiny – skupina Sev.en Energy.

„Dnes tvoří energetika z hlediska příjmů naší skupiny o dost méně než polovinu. Větší polovinu tvoří naše zahra-
niční investice, které jsou jen částečně energetické,“ říká Tykač ve svém dosud nejdelším mediálním rozhovoru.

V  nové sezó-
ně bude za Černé 
anděly hrát  Ive-
ta Korešová (dří-
ve Luzumová), 
jedna z nejúspěš-
nějších českých 
házenkářek sou-
časnosti. Dlou-
holetá kapitánka 
české reprezenta-
ce a pětinásobná 
držitelka ocenění 
Házenkářka roku 
si v letošní sezoně užívá mateř-
skou pauzu, od podzimu by už 
ale měla oblékat dres mostec-
kých Černých andělů.  Na sever 
Čech se Korešová vrací z ně-
meckého Thüringeru, kde pů-

sobila od sezo-
ny 2013/14. „By-
lo to pro mě těž-
ké rozhodování, 
Německo se sta-
lo mým druhým 
domovem. Ale 
s manželem jsme 
se vrátili do Čech 
a zabydleli se tu, 
takže i kvůli ro-
dině jsem se po 
čase stráveném 
v zahraničí roz-

hodla pokračovat v další kari-
éře v Česku. Rozhodně se ještě 
necítím na to, že bych se vrace-
la ukončit kariéru. Naopak, chci 
hrát házenou na určité úrovni 
a zahrát si evropské poháry ne-

bo Ligu mistrů. Také proto pro 
mě byl Most první volba, proto-
že tyto ambice má a já věřím, že 
se vrátím v takové formě, aby 
se nám to společně podařilo,“ 
uvedla Iveta Korešová. 

Házená  má na Mostec-
ku dlouholeté kořeny. Počát-
ky házené sahají do dvacátých 
let minulého století. V podo-
bě, v jaké dnes házenou zná-
me, se začala hrát v roce 1953, 
kdy oficiálně vzniká oddíl há-

zené Baníku Most, který se při-
hlásil do Svazu házené s mezi-
národními pravidly a sjedno-
ceným názvem HANDBALL. 
Házenkářky z klubu Černých 
andělů patří momentálně k ab-
solutní české špičce. Házená se 
stala v Mostě sportovním fe-
noménem a nemá v městě kon-
kurenci. Daří se to i díky těža-
řům, kteří mostecké házenkář-
ky podporují dlouhodobě. 

(nov)

Černí andělé mají do nové  
sezóny trumfy v rukávu

MOST – Ačkoliv sezóna ještě neskončila a jako každý sport i dám-
skou házenou poznamenala pandemie koronaviru, mostecké há-
zenkářky Černí andělé, připravují do nové sezóny hned několik 
trumfů. Posílí tým jednou z  nejúspěšnějších českých házenkářek 
a vymění trenéra. 

Dámský házenkářský klub Černí andělé je 
bezkonkurenčně nejlepším týmem dámské 
házené v České republice. Mostecký tým, je-
hož generálním partnerem je Vršanská uhel-
ná, prožíval v   loňském roce téměř sezonu 
snů. Pošesté získal Český pohár a posedmé ti-
tul mistra ČR. V současné sezóně prohráli an-
dělé jen jednou a pro ostatní týmy jsou přímo 
drtivým soupeřem.

Každý občan města může bezplatně uložit na sběrný 
dvůr veškerý odpad, který nepatří nebo nesmí být 

uložen do nádob na komunální odpad, tzn. objemný 
odpad, např. lednice, vyřazené televize, baterie, 
akumulátory, oleje, nábytek, bytové jádro, okna 

stavební materiály v omezeném množství – maximální 
množství do 1 m3 za měsíc.

Podnikající osoby mají možnost uložit po dohodě 
v omezeném množství za poplatek. 

Dočasně nepřijímáme odpady 
15 01 01, 20 01 01 (papír a papírové obaly).

 

 

SBĚRNÝ DVŮR
www.tsmost.cz

 
 Zahradní 104/1, Most

+420 724 230 302
Po - Pá 10:00 - 18:00 hodin | So - Ne 10:00 - 14:00 hodin 

Kam na výlet?
Poradí dětem Cepík

MOSTECKO – Centrum podpory 
zdraví připravilo pro děti a je-
jich rodiče nové náměty, kam se 
vydat na výlet. K projektu spus-
tilo nové webové stránky. 

Pokud i vás napadne nějaké 
místo či výlet, který se na strán-
kách nenachází, stačí v pravém 
horním rohu kliknout na červe-
né pole „Tipy na výlety posílejte 
zde“.  Odkaz najedete na www.
cepik.cz/vylety_rozcestnik/, kde 
je řada tipů na výlety. Projekt re-
alizuje Centrum podpory zdraví 
už od roku 2012. Jedná se o celo-
roční intervenční projekt, který 
se zabývá zdravou  výživou, pit-
ným režimem a pohybovými ak-
tivitami dětí.                             (nov)
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Rozšiřuje se počet očkovacích 
míst. Aktuálně jich je 18 a jed-
no, konkrétně v  Podbořanech, 
je ve výstavbě. Očkovací cent-
ra najdou občané na interaktiv-
ní mapě  http://ockovani.kr-us-
tecky.cz.

K  očkování se připoju-
jí i praktičtí lékaři ve svých or-
dinacích. Klíčem k  rozdělování 
vakcín praktikům je počet jejich 
zaregistrovaných pacientů. Dis-
tributorem vakcín společnosti 
AstraZeneca je společnost Alli-
ance Healthcare, která byla k za-
jištění rozvozu vakcín vybraná 

státem a přímo do této společ-
nosti mají praktičtí lékaři adre-
sovat své objednávky. Ta je bude 
následně do ordinací rozvážet.

Situace zůstává nadále vážná 
v nemocnicích v Ústeckém kra-
ji. Všechny nemocnice přijíma-
jí své pacienty od ZZS ÚK po-
dle své spádové oblasti. Vše re-
guluje dispečink krajského ko-
ordinátora intenzivní péče. 
V případě plných kapacit je ře-
šený překlad pacienta nejpr-
ve v rámci Ústeckého kraje, po-
kud jej nelze zrealizovat, řeší se 
mezikrajský překlad v rámci re-

publiky. „Jsem si plně vědom zá-
važnosti současné situace a chtěl 
bych opravdu poděkovat léka-
řům a zdravotníkům v nemocni-
cích, kteří pracují s neskutečným 

nasazením a v mimořádně složi-
tých podmínkách,“  vyjádřil své 
uznání Jan Schiller, hejtman Ús-
teckého kraje. 

(nov)

Očkování v Ústeckém kraji
Zapojují se už i praktici

ÚSTECKÝ KRAJ - Očkování v Ústeckém kraji pokračuje. Do očkování 
se zapojují  i praktičtí lékaři ve svých ordinacích. Očkují vakcínou od 
společnosti AstraZeneca. V  nemocnicích Ústeckého kraje zůstává 
nadále velmi vážná situace, nemocnice jsou na hraně svých kapacit, 
situaci zvládají díky profesionální koordinaci péče a také obrovské-
mu nasazení zdravotníků.

  Předseda 
představenstva 

Krajské zdravotní 
  Adam Vojtěch - Adam Voj-

těch nahradil v  čele Krajské 
zdravotní Jindřicha Zetka, kte-
rého odvolala Rada Ústeckého 
kraje. 

Generální ředitel 
Krajské zdravotní

Petr Malý - Představenstvo 
Krajské zdravotní pověřilo ve-
dením společnosti lékaře Pet-
ra Malého coby prozatímního 
generálního ředitele. Na pozici 
generálního ředitele společnos-
ti je vyhlášeno výběrové řízení. 
„Od doktora Malého očekává-
me především stabilizaci atmo-
sféry v Krajské zdravotní. Stej-
ně tak budeme požadovat, aby se 
plně věnoval problematice inves-
tic v  rámci společnosti a proble-
matice Evropských fondů. V ne-
poslední řadě bude jeho stěžej-
ním úkolem zajistit profesionál-

ní fungování našich nemocnic 
při stále ještě trvající covidové 
pandemii, a to včetně očková-
ní,“  sdělil ke jmenování nové-
ho generálního ředitele předse-
da představenstva Krajské zdra-
votní Adam Vojtěch. Petr Malý 
je absolventem Lékařské fakul-
ty Univerzity Karlovy a jeho od-
bornou specializací je chirurgie. 
Doposud vedl Lužickou nemoc-
nici v  Rumburku. V  minulosti 
stál v čele Thomayerovy nemoc-
nice v Praze, působil také ve ve-
dení Středomoravské nemoc-
niční, a.s., byl ředitelem zdra-
votní pojišťovny Média.  „Budu 
se snažit naplnit představy a za-
dání představenstva, zklidnit si-

tuaci a věnovat se plně fungová-
ní našich zdravotnických zaří-
zení v této, pro všechny nelehké, 
době,“  řekl pověřený generální 
ředitel MUDr. Petr Malý.

Vedení  
Nemocnice Most

Ředitel: MUDr. Petr Najman 

Ředitel zdravotní péče  Ne-
mocnice Most: MUDr. Miro-
slav Peleška

 
Zástupce ředitele zdravot-

ní péče – Nemocnice Most: 
Ing. Eva Herkommerová, Ph.D.,  
MBA                                     (nov)

Krajská zdravotní: změny ve vedení

ÚSTECKÝ KRAJ - Dodatek kolek-
tivní smlouvy podepsali tento 
týden zástupci vedení Krajské 
zdravotní s představiteli odbo-
rových organizací, které v rámci 
společnosti působí. Stalo se tak 
v  návaznosti na kolektivní vy-
jednávání mezi vedením Krajské 
zdravotní a zástupců odborů. 
Cílem bylo najít shodu v navý-
šení mezd všech zaměstnanců 
Krajské zdravotní. Obě strany se 
dohodly na navýšení základních 
mezd od 1. dubna o 10 procent.

„Dodatek zakotvuje do kolek-
tivní smlouvy zejména nárůst zá-
kladních mezd v Krajské zdra-
votní o 10 procent, a to od dub-
na letošního roku. Diskutovali 
jsme i o aktuální situaci v Krajské 
zdravotní, stabilizaci společnos-
ti, plánovaném rozvoji a investi-
cích,“ uvedl po jednání předse-
da představenstva Krajské zdra-
votní Adam Vojtěch. „Myslím, že 
jednání bylo konstruktivní, s jeho 

průběhem jsem spokojen. Vyjas-
nili jsme si také akvizice nemoc-
nic Litoměřice a Rumburk, i nové 
úhrady ohledně kompenzací pa-
cientů s onemocněním covid-19 
v roce 2021,“ doplnil generál-

ní ředitel Krajské zdravotní  Pe-
tr Malý. „Původně jsme požado-
vali plošné navýšení základních 
mezd o 10 procent už od začát-
ku roku. Po předložení argumen-
tů ze strany vedení Krajské zdra-

votní jsme se dohodli na kompro-
misu a přistoupili na navýšení od 
dubna,“ doplnila postoj odbo-
rů Ivana Břeňková z Odborové-
ho svazu zdravotnictví a sociál-
ní péče ČR.                            (nov)

Zdravotníkům se zvýší mzdy od dubna

Vinotéka mění dobu
TŘEBÍVLICE - Vinotéka v Zámeckém vinařství Johann W v Tře-

bívlicích je v pondělí a v úterý do odvolání zavřena.                  (nov)

OHK nabízí konzultační dny 
MOST - Okresní hospodářská komora Most nabízí konzultační dny 
k vybraným tématům: Fond spravedlivé transformace - dekarboni-
zace Ústeckého kraje a příležitosti pro firmy v kraji, Modernizační 
fond - opatření při dekarbonizaci ekonomických a energetických 
zdrojů - příležitosti pro firmy v kraji a Národní plán obnovy - příle-
žitosti pro firmy v kraji. Odborným garantem je Asistenční centrum 
Most.

Konzultace se konají vždy první pondělí v kalendářním měsíci 
(pracovní den) od 10 do 15 hodin, OHK Most, Višňová 666, Most 
(budova Komerční banky, 1. patro). 

Délka konzultace je max. 25 minut. Pro členy OHK zdarma, pro 
ostatní: 500 Kč včetně DPH (platba předem) na účet 16608491/0100, 
VS 12021.

Daňový doklad bude předán v den konzultace na místě. Faktu-
rační údaje zasílejte e-mailem nebo sdělte telefonicky. 

Objednávky na 777 627 894, 777 627 831, reditel@ohk-most.
cz. Kontaktní osoby: Ing. Jiřina Pečnerová, Naďa Kubíčková  
(OHK Most).                                                                                    (nov)

Velkokapacitní centrum
v hale se připravuje

MOST - Už za pár dní se začne s přípravou budování velkokapacit-
ního očkovacího centra ve Sportovní hale Most v prostorách malé 
haly. 

Velkokapacitní očkovací centrum v Mostě už brzy zahájí svou 
činnost. „Začne se podlahou, která musí být kompletně zakryta aby 
se nepoškodil stávající parketový povrch. Poté se bude instalovat vyba-
vení pro zapisovatele, zdravotníky a návštěvníky,“ uvedl Ředitel spo-
lečnosti Sportovní haly Most Petr Formánek. Ten nyní jedná se zá-
stupci sportovních klubů o náhradních sportovištích, která se sta-
nou dočasnou náhradou za malou halu. „Věříme, že i díky očkovací-
mu centru se vše vrátí do starých kolejí a naše sportoviště budou plná 
spokojených dětí, tak jak tomu bylo v minulosti,“ dodal.              (nov)

Očkování v Ústeckém kraji se rozjede i ve velkokapacitních centrech.

Vedení Krajské zdravotní „si pláclo“ s odboráři na zvýšení platů zdravotníků.

Než se začne očkovat ve sportovní hale, musí se zabezpečit podlaha pro-
ti poškození.
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Z Rady města Meziboří
financování je ESSOX s.r.o. Poskytovatelem pojištění je UNIQA pojišťovna, a.s.

2 157–221 g/km (údaje dle WLTP).  

Pro lepší budoucnost.
Nový Hyundai SANTA FE. 

 Pojištění schopnosti splácet. 

Autosalon Most s. r. o.
Nad Koridorem 776, Most
Číslo: 775 424 040
www.automost.hyundai.cz

MEZIBOŘÍ - Bez dlouhých roz-
prav skončilo zasedání během 
jediné hodiny, kdy se zastupite-
lé jednomyslně shodli na všech 
bodech programu.  

Bez výhrad vzali na vědomí 
zprávu o vyhodnocení veřej-
ných zakázek v  oblasti investic 
za rok 2020. Mezi nejvýznam-
nější investice  patřilo zateple-
ní objektu čp. 282 – 288 za více 
než 10 mil. Kč. Investice plynu-
ly také do rekonstrukce základ-
ní školy, nebo do rekonstrukce 
komunikace na Markově kop-
ci. Zastupitelé dále schválili  vy-
hlášku o ochraně a údržbě ve-
řejné zeleně v zástavbě a ostat-
ní veřejné zeleně. „Vydání nové 
obecně závazné vyhlášky je nut-
né vzhledem k požadavku zacho-
vání lokální biodiverzity na vy-
tipovaných pozemcích, nebo jen 
na jejich částech. Na těchto po-
zemcích se vyskytují různé druhy 
vzácných lučních květin a bylin. 

Tyto pozemky je vhodné posekat 
až po odkvetení těchto rostlin a je 
tedy nutné pro ně stanovit výjim-
ku,“ informovala vedoucí odbo-
ru výstavby, majetku a životního 
prostředí Gabriela Soukupová. 

Nové znění vyhlášky najdete na 
webových stránkách města. Dá-
le schválili prodloužení termínu 
dokončení  „Meziboří - výstav-
ba inženýrských sítí“ společnos-
ti Folknářská Meziboří, a to do 

šesti měsíců od schválení Změ-
ny územního plánu  a odsouhla-
sili dodatek  Zřizovací listiny or-
ganizační složky Dům s pečova-
telskou službou Meziboří. 

(ink)

Meziboří mění vyhlášku o zeleni

Meziboří rozdávalo 
dotace

MEZIBOŘÍ -  Radní  schvá-
lili podporu sociálním projek-
tům. Dotaci 3 tis. Kč poslalo 
město neziskové organizaci po-
máhající osobám se zdravot-
ním postižením Uzlík Litvínov 
na materiál pro výrobu pro kli-

enty, didaktické pomůcky, osob-
ní ochranné pomůcky a dezin-
fekční prostředky. Dotaci 20 tis. 
Kč získal litvínovský spolek Po-
rozumění, který provozuje klub 
Klubíčko   pro děti se zdravot-
ním postižením. Peníze využi-
je na částečnou úhradu energií. 
Domov sociálních služeb Me-
ziboří získal  20 tis. Kč na vol-

nočasové aktivity uživatelů do-
mova. 

Pozemek na parkování 
město neprodá

MEZIBOŘÍ - Radní neschvá-
lili záměr prodeje části pozem-
ku č. 225/32 o výměře 59 m2 na 
zřízení parkovacího stání. „Tu-

to část pozemku využívají za-
městnanci technických služeb při 
zimní údržbě,“ vysvětlil starosta 
města Petr Červenka a dodal, že 
město upřednostňuje při prode-
ji pozemků pro vybudování zá-
zemí u bytových domů včetně 
parkovacích stání před jednot-
livci sdružení vlastníků byto-
vých domů.                            (ink)

S jarem chystá  
Meziboří nové hřiště

MEZIBOŘÍ - Na pilno mají v těchto dnech pracovníci technických slu-
žeb. Kromě úklidu města a jarní údržby zeleně se podílí i na dalších 
úpravách města. 

„Jedním z  úkolů je odstranění staré nefunkční zídky u svahu na 
cestě mezi Mezibořím a Litvínovem. Část svahu se odkope a vyře-
žou se staré keře. Během roku uvidíme, jak bude tato úprava vyhovo-
vat a zda nebudou nutné další zásahy,“ uvedla Gabriela Soukupová, 
vedoucí odboru výstavby, majetku a životního prostředí. Technic-
ké služby také upravují dětské hřiště v centru města v ulici Boženy 
Němcové. „Hřiště bude sloužit jak malým dětem, tak i pro další věko-
vé kategorie. Na hřiště pořídíme nové herní prvky,“ doplnila Gabrie-
la Soukupová.                                                                                        (ink)

Kominíci v Meziboří
LITVÍNOV – Firma Topenářský 
servis s.r.o. a společenství komi-
níků a topenářů bude provádět 
v Meziboří revize kotlů na tuhá 
paliva. Dále pak provádí revize, 
kontroly a čištění komínů, kont-
roly kotlů na plynná paliva. 

Termín revizí a kontrol se 
uskuteční v sobotu 3. dubna. Ce-
na za kontrolu a čištění komínu 
je 400 Kč, cena za kontrolu a čiš-
tění plynového kotle je od 400 
Kč, cena za revizi kotle na tuhá 
paliva je 800 Kč. Zájemci se mo-
hou objednat telefonicky na tele-
fonním čísle: 608 748 989. (nov)

„Palivový kombinát Ústí hle-
dá pro volné nemovitosti ve 
své správě nové formy využití. 
V současné době je navíc nezbyt-
né oddělit pacienty přicházející 
do ordinace praktické lékařky od 
zaměstnanců střediska Kohinoor 
tak, aby se co nejvíce omezil kon-
takt více lidí současně a zabráni-
lo se tak případnému šíření one-
mocnění covid-19,“ říká Walter 
Fiedler, ředitel PKÚ.

Vzniklo zde nové moderní 
zázemí pro obvodní lékařku, za 
kterou dojíždějí pacienti z blíz-
kých Mariánských Radčic, Lou-
ky, Lomu, Litvínova a dalších 
míst. Ordinace lékařky je vyba-

vena i EKG. Všechny místnos-
ti i vstupy jsou samozřejmě při-
způsobeny osobám s omezenou 
schopností pohybu.

V ordinaci působí MUDr. 
Ivana Vycpálková se zdravot-
ní sestrou Ilonou Němcovou 
a spolupráci s pronajímatelem 
si chválí: „Jsme velmi spokoje-
ny s novou ordinací, kterou nám 
středisko Kohinoor vybudovalo 
a jsme také moc rády, že nám za-
městnanci střediska pomohli pře-
stěhovat veškeré vybavení ze stá-
vající ordinace do nových pro-
stor, což bychom za běžného pro-
vozu jen těžko zvládly.“ 

(nov)

Palivový kombinát: Z jídelny ordinace
ÚSTECKÝ KRAJ – Palivový kombinát Ústí vybudoval z nevyužíva-
né velké jídelny bývalého dolu Kohinoor v Mariánských Radčicích 
u Mostu novou ordinaci praktické lékařky. 

Poslední jednání mezibořských zastupitelů se konalo za přísných hygienických opatření.

Palivový kombinát vybudoval ordinaci v bývalé důlní jídelně.
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Seznam distribučních 
míst týdeníku Homér

Most
Fotoateliér Žihla, Magistrát 

města Mostu, čerpací stanice GO, 
SBD Krušnohor, knihovna, Italská 
cukrárna, Hotel Cascade, kavárna 
Taboo, Autodrom Most, divadlo, 
Archa Most, autobusy Kavka, hos-
pic, HSRM, fotbalový stadion Most, 
Hipodrom Most, dopravní pod-
nik, Bilbo, Astra, vlakové nádraží, 
Aquadrom, Central Most

Litvínov a okolí
Schola Humanitas, Městský 

úřad Litvínov, OMW, Fitness Flora, 
čerpací stanice GO, Unipetrol, KSK 
Komořany, United Energy,  a.  s., 
Městský úřad Meziboří, Domov 
důchodců Meziboří, Citadela, 
Resort Loučky, Spolužití, Tenba, 
knihovna, zimní stadion, Podkruš-
nohorská poliklinika, plavecký ba-
zén, hospoda Černice, zdravotní 
středisko Horní Jiřetín, Městský 
úřad Horní Jiřetín

Ostatní města a obce
Líšnice, Polerady, Havraň, Vrsk-

maň, Bílina, Malé Březno, Strupči-
ce, Teplice, Jirkov, Chomutov

Soutěž probíhá v krajských 
kolech a v navazujícím celo-
státním kole. Krajské kolo sou-
těže proběhne od dubna do 
června. Finále celostátního ko-
la se poté uskuteční stejně ja-
ko minulý rok v Hradci Králo-
vé. Účast v soutěži je pro měs-
ta a obce zdarma. „Soutěž Zlatý 
erb má pro dnešní moderní do-
bu obrovský význam. Technolo-
gie jsou stále vyspělejší, a lidé tu-
díž náročnější. Všichni se snaží-
me pracovat rychle a efektivně, 
s čímž nám samozřejmě pomá-
há i proces elektronizace. Webové 
stránky, pokud možno na vysoké 
úrovni, by proto mělo mít každé 

město i obec. Zlatý erb dokazuje, 
že se tyto snaží lidem poskytnout 
co nejlepší servis. Byl bych moc 
rád, kdyby i letos města a obce 
z našeho kraje obsadily v celo-
státním kole soutěže přední příč-
ky,“ uvedl hejtman Jan Schiller.

Smysl soutěže Zlatý erb spo-
čívá především v motivaci o do-
sažení co nejlepšího výsledku 
v dané soutěžní kategorii. Web-
masterům a provozovatelům 
poskytuje často také nový po-
hled na podobu a úlohu webo-
vých stránek i užitečné informa-
ce a hodnocení pro další zlepšo-
vání. Už od krajských kol jsou 
ve hře hodnotné ceny, diplomy, 

výměna zkušeností  i  možné 
využívání příkladů dobré pra-
xe nebo inspirace moderními 

trendy elektronické komunika-
ce s občany.

(nov)

Posílejte přihlášky do soutěže Zlatý erb

Podrobnosti o podmínkách soutěže najdete na stránkách www.zlaty-
erb.cz v kategorii v „Propozice soutěže“.

ÚSTECKÝ KRAJ – Až do  23. dubna  mohou města a obce podávat při-
hlášky do 23. ročníku soutěže Zlatý erb o nejlepší webové stránky 
a elektronické služby měst, městských částí a obcí. 

Neuskuteční se ani další akce, 
na které jsou návštěvníci zvyklí 
– Mezinárodní výstava psů, Au-
tosalon na Zahradě Čech, Gast-
ro food fest či Hasičské slavnos-
ti. Chybět na výstavišti budou 
i akce malého charakteru, jako 
je pravidelná výprodejová ak-
ce Marwill, kontraktační výsta-
va ESOMARKET či akce pořá-
daná Policií ČR určená jako pre-
vence pro žáky základních škol. 

„Pro jarní prodejní výstavu Trž-
nice Zahrady Čech máme při-
pravený náhradní termín pro 
případ, že by se situace v nejbli-
žších dnech začala velmi výraz-
ným způsobem zlepšovat. Aktu-
ální dění neustále bedlivě sledu-
jeme a o případném posunu bu-
deme včas informovat,“ sdělila 
ředitelka Michaela Mokrá. 

Nicméně Zahrada Čech ne-
zahálí. Na výstavišti v pavilonu 

G probíhá oč-
kování proti co-
vid-19. Zárove-
ň získala spo-
lečnost Zahrada 
Čech s.r.o. za-
kázku na stav-
bu velkokapacit-
ních očkovacích 
center v Ústeckém kraji. Minu-
lý týden se  v pavilonu D ote-
vřelo testovací místo pro zvý-
šení kapacit testovacích míst na 
Litoměřicku. „V tuto chvíli má-
me předán prostor v Litoměřicích 
a  Ústí nad Labem. Neznamená 
to ale, že by centra byla schop-

na otevření, nyní 
nastoupily dal-
ší subjekty, které 
musí prostor vy-
bavit technologi-
emi, aby byl za-
jištěn bezpečný 
a plynulý chod. 
To samé pla-

tí i o testovacím místě, již nyní 
je prostor připraven pro práci IT 
techniků. Mám ale radost z toho, 
že vše stíháme v termínů, tak jak 
nám byly odsouhlaseny zadava-
teli,“ doplnila Michaela Mokrá. 

(nov)

Zahrada Čech ruší jarní sezónu
ÚSTECKÝ KRAJ – Špatná epidemiologická situace rozhodla o osudu 
jarní Tržnice Zahrady Čech. Znamená to, že  že jarní prodejní výsta-
va Tržnice Zahrady Čech se v naplánovaném termínu 7. 4. – 11. 4.  
neuskuteční. 

„Kolegům jsem vyvrátil něko-
lik lží odvolaného předsedy před-
stavenstva a znovu jsem připo-
mněl, jaké důvody k jeho odvolá-
ní skutečně vedly a jak pan Zetek 
dlouhodobě manažersky selhá-
val. Šlo především o naprosto 
nezvládnuté jednání s odbory 
při akvizici nemocnice v Litomě-
řicích, což povede k prodlouže-
ní termínu převzetí této nemoc-
nice, nebo nezvládnutou akvizi-
ci nemocnice v Rumburku, jejíž 
prodloužení bude kraj stát další 
desítky milionů korun. Zároveň 

jsme pana Zetka žádali, aby vy-
řešil svou kumulaci funkcí, kdy 
vedle funkce předsedy předsta-
venstva Krajské zdravotní, a. s., 
souběžně působil jako ředitel ne-
mocnice v Žatci a starosta ob-
ce Hora Svaté Kateřiny. Všech-
ny tyto funkce vyžadují práci 
na plný úvazek. V případě Kraj-
ské zdravotní, kterou čekají vý-
znamné strategické kroky, je to 
nepřípustné,“  uvedl hejtman 
Ústeckého kraje Jan Schiller.

„My jsme logicky byli těmi in-
formacemi znepokojeni, a proto 

jsme i toto koaliční jednání vy-
volali. Zároveň musím říct, že 
jsme uvítali kroky, které hnu-
tí ANO v této věci podniklo 
a o kterých jsme byli nyní infor-
mováni. Jde zejména o zrušení 
všech smluv s  paní Marschallo-
vou, jejíž další setrvání v pozici 
poradkyně hejtmana jsme pova-
žovali za nepřijatelné. Zároveň 
oceňujeme slib koaličního part-
nera, že se všechny další případ-
né problémy v rámci Krajské 
zdravotní, a.s. budou řešit koa-
ličně, i když je má hnutí ANO 
v gesci. Tento případ je ukázkou 
toho, že koalice je schopna řešit 
problémy rychle a věcně. Koalič-
ní partneři se shodli, že součas-
ná situace je zároveň šancí pře-
mýšlet o lépe fungující struktuře 

řízení společnosti Krajská zdra-
votní,“  řekl náměstek hejtma-
na pro kulturu a cestovní ruch 
a předseda hnutí JsmePRO! Ji-
ří Řehák.

„Pro ODS je naprosto zásad-
ní, aby všichni volení zástupci 
kraje pracovali poctivě, efektiv-
ně a ve prospěch všech občanů. 
Požádali jsme proto o prověření 
všech poradenských smluv, pro-
tože stejný zájem jako ODS mu-
sí mít v této věci celá koalice. Ni-
kdo si nepřeje, aby se kdykoliv 
v budoucnu opakovala podobná 
situace, která by poškozovala ce-
lou koalici,“  vyjádřil se náměs-
tek hejtmana pro sociální věci, 
bezpečnost a sociálně vylouče-
né lokality Jiří Kulhánek (ODS).

„Během prověřování sou-
vislostí s uzavřenou pracov-
ní smlouvou paní Marschallové 
jsem byl navíc obeznámen per-
sonalistkou Krajské zdravotní, 
a.s., že byla tato smlouva uza-
vřena na základě přímého po-
kynu právě předsedy předsta-
venstva Jindřicha Zetka. Ve svět-
le toho se veškeré výroky, které 
pronesl poté, co došlo k jeho od-
volání, jeví jako naprosto účelo-
vé,“ doplnil informace závěrem 
hejtman Schiller. 

(nov)

Koalice řešila zemětřesení  
v Krajské zdravotní

ÚSTECKÝ KRAJ - Na koaličním jednání zástupci krajské koalice dis-
kutovali o situaci v Krajské zdravotní, především o skutečnostech, 
které následovaly po odvolání bývalého předsedy představenstva 
Jindřicha Zetka a smluvních vztazích mezi Krajskou zdravotní a paní 
Vladislavou Marschallovou.

„Koaliční partnery jsem informoval, že jsem hovořil s pa-
ní Marschallovou. Já i celá krajská organizace hnutí ANO 
považujeme situaci za nepřijatelnou, a proto jsme se do-
hodli, že paní Marschallová ukončí dohodu o pracovní 
činnosti na krajském úřadě. Tím skončí i na pozici mé 
poradkyně. Paní Marschallová zároveň informovala kraj-
skou organizaci hnutí ANO, že zároveň rezignuje na po-
zici krajské místopředsedkyně, a to se také stalo,“ uvedl 
hejtman Jan Schiller.

Iniciativu Minuta ticha pod-
pořilo mnoho organizací, veřej-
ných institucí i zástupci médií. 
K  iniciativě se připojila napří-

klad také Česká biskupská kon-
ference a Českobratrská církev 
evangelická rozezněním zvo-
nů. Minuta ticha připadla prá-

vě na den prvního výročí, kdy 
zemřel první pacient v souvis-
losti s onemocněním covid-19 
v  České republice. „Smutek 

a smrt tak zůstávají jen ve sta-
tistikách, jako bychom opome-
nuli, že takový rozsah úmrtí se 
projeví na stavu celé společnos-
ti a na její schopnosti současnou 
situaci zvládat,“ uvedla skupina 
stojící za touto iniciativou. 

(nov)

Zastupitelé se připojili k Minutě ticha
ÚSTECKÝ KRAJ - Při zasedání Zastupitelstva Ústeckého kraje drželi krajští zastupitelé minutu ticha. Při-
pojili se tak k iniciativě Minuta ticha, která se konala  jako pietní vzpomínka na zemřelé v souvislosti 
s onemocněním covid-19 a vyjádření účasti s pozůstalými. 
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ÚSTECKÝ KRAJ – Vládní opatření nedává šanci ani během velikonoč-
ních svátků na výlety do jiných okresů. I když počasí bude lákavé 
a sezení v zavřeném bytě už máme všichni dost. Pokud se přeci jen 
chcete vydat na výlet, vyzkoušejte virtuální prohlídku Pevnosti Tere-
zín. Pěkně z bezpečí domova. Tato unikátní pevnost totiž stojí za to.

Terezín zná asi každý jako místo s temnou minulostí z období 
druhé světové války. Jeho historie se ale začala psát o 150 let dříve, 
kdy účelem tohoto místa nebylo sloužit jako vězení, ale jako obran-
ný štít proti výpadům pruského království. 

Pevnost Terezín rozhodně není jediná tohoto typu. V Evropě 
i jinde ve světě byla vybudována více než stovka hvězdicovitých pev-
ností, využívajících stejné mechanismy a obsahujících stejné či po-
dobné prvky opevnění. Také u nás dostalo několik měst bastiono-
vá opevnění např. Praha, Hradec Králové, Olomouc, Cheb, Jihlava. 
Tato městská opevnění však postupem času padla za oběť rozšiřo-
vání zástavby a zachovány z nich zůstaly pouze malé části. V celku 
tak zůstaly pouze „čistokrevné“ pevnosti Terezín a Josefov, které by-
ly budovány souběžně v 80. letech 18. století.

Hvězdicovitý tvar terezínské pevnosti rozhodně není náhodný 
a není ani symbolický. Stejně jako tvar jednotlivých prvků opevně-
ní je čistě praktický, důmyslně navržený a typický pro tento způsob 
opevňování. Vychází ze zkušeností dvou století dobývání a obrany 
bastionových pevností, ale využívá i základů opevňování, které byly 
položeny mnohem dříve.

Unikátní kombinace valů, systém podzemních minových chodeb 
v délce více než třiceti kilometrů a vodní příkopy udělaly pevnost 
takřka nedobytnou. Dodnes je zde možné nechat explodovat oblé-
hající armádě téměř půdu pod nohama a díky okolním řekám za-
plavit příkopy obklopující město a uměle vytvořit přívalovou vlnu. 
Samotného boje a přímého obléhání se ale pevnost nikdy nedočka-
la. Měla naopak tři jasně definované úkoly, které většinu své exis-
tence plnila dokonale. Především měla zaklapnout a uzavřít přístu-
pové cesty ze Saska do Prahy. Měla také vytvořit záložní a logistic-
kou základnu nejen pro pevnost samotnou, ale pro celou rakouskou 
armádu a v neposlední řadě vybudovat silný opevněný bod na ces-
tě ze severu na Prahu.

V  normálních časech, kdy mohou turisté pevnost navštěvovat,  
můžete procházet zajímavou expozicí dějin pevnosti od jejího vzni-
ku po dobu první republiky, a to v prostředí jedné z pevnostních 
staveb, Retranchementu.  Odtud se lze vydat na strhující prohlíd-
ky podzemních chodeb – třeba i za svitu luceren. V objektu Kava-
lír II. se běžně dá procházet reálným životem vojáků v kasárnách 
a poznáte zázemí tehdejšího vojska. Nic z toho ale v současné do-
bě v realitě neuvidíte. Nicméně, uvařte si dobrou kávu či čaj, usaďte 
se pohodlně a pojďte na prohlídku Pevnosti Terezín na této adrese 
www.pamatnik-terezin.cz/video                                                     (ink)

Pevnost terezín z bezPečí domova  
projděte virtuální prohlídkou

www.branadocech.cz

Virtuální prohlídka Pevnosti Terezín vás provede všemi zákoutími.

Na virtuálním modelu si můžete vybrat 
místo, které chcete vidět.

O Pevnosti Terezín zjistíte vše na webu  
www.pevnost-terezin.cz.


